
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK
KÖZGYŰLÉSE

XII-314.046-18/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének  2016. november 10.
napján  7  óra  00 perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  Termében
tartott üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester,  Badány Lajos,  Barta Gábor, Deák-Bárdos Mihály,
Eperjesi Erika, Fodor Zoltán, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hollósy Endre András,
Hubay György, Jakab Péter, Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária,  Dr. Kovács László, Molnár
Péter,Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert,  Dr.  Nehéz  Károly,  Révész  Péter,  Soós  Attila,  Szécsényi
Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később érkezett:  Bartha György, Földesi Norbert, Pakusza Zoltán, Dr. Simon Gábor és Szilágyi
Szabolcs képviselők

Távol maradt:  Nagy-Korsa Judit és Novák Józsefné képviselők

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester és Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti
ív szerint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív alapján 22
fő van jelen, az ülés határozatképes, amelyet megnyit. 
Köszönti  az  ülésen  megjelent  vendégeket,  a  nemzetiségi  önkormányzatok  elnökeit,  valamint
képviselőtársait. 

/Projektoron kivetített prezentációval egészíti ki beszédét./

Miskolc elmúlt 30 évének az egyik legnagyobb problémája, hogy nem tudta megtartani lakosságát,
amelyre sokszor ellenzéki képviselőtársai rá szoktak mutatni. Ez a folyamat 1980-as évek közepén
kezdődött el,  csúcspontja pedig 2005-2010. között volt.  Mára kimondható, hogy ez a folyamat
lecsengőben van, az a meredek ív, ami az elvándorlást jelezte, az szinte minimális lett. Megjegyzi,
ez is sok, azért is sokat kell dolgozniuk még, hogy teljesen megszűnjön. Számba veszi azokat az
okokat, amelyek hatására elmentek a miskolciak a városból. Döntően azt, hogy a 80-as években
elkezdtek csökkenni a munkahelyek, több 10 ezer miskolci maradt munka nélkül, a helyi bérek
jelentősen alatta voltak az országos átlagnak; valamint azt, hogy a város gazdasági ereje kezdett
jelentősen csökkenni. Az elmúlt év volt az a fordulópont, amikor az elmúlt 30 év után először
mondhatta el a város, hogy Miskolcon nőttek a legjobban a bérek országos viszonylatban, 6,7%-
kal. Hangsúlyozza, ezzel országos rekord dőlt meg, ami örömteli tényező mindenki számára. A
város gazdasági erejének növekedése is nyomon követhető a kivetített diagramon, ami a tavalyi
évről az idei évre való növekményt mutatja, ez szintén impozáns, a 10%-os erősödése a város
bevételeinek.  Az  elmúlt  években,  2010-től  2016-ig  nézik  a  növekményt,  az  30%-os,  mellyel
nyugodtan konstatálhatják, hogy az élmezőnyben vannak. A munkanélküliség 2010-ben 12% volt,
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most 5%-hoz közelít, és már ott tartanak, hogy munkaerőhiány van a miskolci munkaerőpiacon.
Következtetésként elmondja, hogy amennyiben ezek a folyamatok így folytatódnak, egyre több
munkahely létesül Miskolcon, nőnek a gazdasági lehetőségek, a munkabérek átlagértéke országos
szinten itt  magasabb, jobban növekszik,  mint másutt,  akkor  azt mondhatják néhány év múlva,
hogy hátradőlhetnek, a gyermekeiknek, unokáiknak nem kell elhagyni a várost, nem kell máshol
keresni  a  boldogulást,  hanem  Miskolcon,  az  ország  egyik  legszebb  városában  tudják  majd
munkáséveiket eltölteni.

Szomorú hírt  közöl.  Gutman József, a diósgyőri bírkózás atyja  eltávozott.  Idén Miskolc Város
Sportjáért kitüntető mesteredzői címet kapott. Kéri, hogy néma felállással emlékezzenek rá.

(Megemlékezést követően folytatják munkájukat.)

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Érdemi,  gyakorlati  munkájukat  a  mai  napirend  elfogadásával
kezdik. Kéri, kapcsolják be szavazógépeiket.
Jakab Péter képviselő úr a Jobbik nevében „Javaslat felterjesztési jog gyakorlására a munka
törvénykönyvéről szóló 2012. évi I. törvény módosítása tárgyában a miskolci munkavállalók
fizetésemelésének elősegítése érdekében” címmel képviselői indítványt nyújtott be. Az SZMSZ
20. szakasz (5) bekezdése szerint az önálló képviselői indítvány napirendre tűzéséről a napirend
megállapítása előtt szavazni kell. Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 9 igen, 15 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a képviselői indítványt az ülés napirendjére  nem
vette fel.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az  SZMSZ  20.  §  (5)  bekezdése  alapján  javasolja,  hogy  a
Közgyűlés a sürgősségi napirendek napirendre tűzéséről döntsön.

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról
szóló önkormányzati rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés
meghozatalára 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt     ülés     napirendjére
felvette.

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás Társulási
Megállapodás  módosításának  jóváhagyására  és  a  Miskolci
Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézménnyel
kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.
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3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Perecesi Rendészeti Központ létesítésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tompa  képviselő  úr  ügyrendi  felszólalási  szándékot  jelzett,
megadja neki a szót. Kéri, hogy felszólalásában hivatkozzon az SZMSZ megfelelő szakaszára.

Dr. Tompa Sándor: Az érvényben lévő SZMSZ 13. § azt mondja ki, hogy a rendes közgyűlések
meghívóit 10 munkanappal korábban kell kiküldeni az anyagokkal együtt. Ez ebben az esetben
nem történt  meg,  így  kezdeményezi,  hogy halassza  el  a  10  munkanapnak  megfelelő  időre  a
tárgyalását a Közgyűlés.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót Dr. Csiszár Miklós jegyző úrnak, hogy tegye meg
válaszát.

Dr.  Csiszár  Miklós  jegyző: Általános  szabály  az,  hogy  amikor  a  10.  nap  vasárnapra  vagy
munkaszüneti  napra  esik,  akkor  az  azt  követő  első  munkanapon  kell  azt  a  jogcselekményt
végrehajtani, amire Képviselő úr is utalt. Tehát ez esetben teljesen rendjén volt az, hogy a négy
napos munkaszüneti napot követően – nem pedig az alatt – küldték ki a testületi anyagokat. Ez
mindenfajta joggyakorlattal teljesen összhangban van. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

Kéri, hogy folytassák munkájukat a sürgősségi előterjesztések napirendre tűzésével.

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP)
keretében  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás
elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és az ukrán
Krivij  Rih  Város  Önkormányzata  közötti  együttműködési
szándéknyilatkozat aláírására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 19 igen, 0 nem szavazattal, 6 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése  alapján  első  javaslata,  hogy  összevontan  vitassák  meg  Miskolc  város
humánfejlesztésével és működésével kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a Meghívó szerinti 1.,
3., 4., valamint a sürgősségi 1. és 2. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy  szintén  összevontan,  nyílt  ülésen
tárgyalják a Miskolc város közbiztonságához és fejlesztéséhez kapcsolódó előterjesztéseket,
azaz a meghívó szerinti 2. és a sürgősségi 3., 4., 5. napirendeket, majd ezt követően zárt ülésre
kerüljön sor.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 17 igen, 7 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Harmadik  javaslata,  hogy  a  „Javaslat  az  Önkormányzat
Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról  szóló  önkormányzati  rendelet  módosítására  és  a
kapcsolódó  döntés  meghozatalára” című  sürgősségi  előterjesztés  tárgyalását  követően
kerüljön sor közvetlenül a döntések meghozatalára,  a  Rendészeti  Bizottság külső bizottsági
tagjainak eskütételére tekintettel.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 24 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  most szavazzanak a napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyűlés 18 igen, 5 nem szavazattal,  2 tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve.)
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NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  egészségügyi  alapellátási  körzetek  meghatározásáról  szóló  rendelet
megalkotására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

2. Javaslat a Diósgyőri Vár környezetében további ingatlanok megvásárlására
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

3. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott  Herman  Ottó
Múzeum múzeumigazgatói (magasabb vezetői) pályázat kiírására

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

4. Javaslat  a  Miskolci  Belvárosi  Óvoda  Katowice  Sport  Tagóvodáját  érintő  döntés
meghozatalára

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

ZÁRT ÜLÉS:

5. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester

6. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi behajtási engedélyezési ügyekben 
Előterjesztő: Dr. Kiss János alpolgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati
rendelet módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára 

2. Javaslat a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodás
módosításának  jóváhagyására  és  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi és
Gyermekjóléti Intézménnyel kapcsolatos döntések meghozatalára

3. Javaslat Perecesi Rendészeti Központ létesítésére

4. Javaslat a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében benyújtott
támogatási kérelmekről szóló tájékoztatás elfogadására

5. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  ukrán  Krivij  Rih  Város
Önkormányzata közötti együttműködési szándéknyilatkozat aláírására
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  elfogadott  tárgyalási  sorrend  szerint  a  Miskolc  város
humánfejlesztésével és működésével kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat.

1. napirend: Javaslat az egészségügyi alapellátási körzetek meghatározásáról szóló rendelet
megalkotására

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott Herman
Ottó Múzeum múzeumigazgatói (magasabb vezetői) pályázat kiírására

4. napirend: Javaslat a Miskolci Belvárosi Óvoda Katowice Sport Tagóvodáját érintő döntés
meghozatalára

Sürgősségi 1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatáról
szóló  önkormányzati  rendelet  módosítására  és  kapcsolódó  döntés
meghozatalára

Sürgősségi 2. napirend: Javaslat a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási
Megállapodás módosításának jóváhagyására és a Miskolci Egyesített
Szociális,  Egészségügyi és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy  az  SZMSZ módosításával
kapcsolatos  előterjesztésben szereplő Rendészeti  Bizottság elnökének Hubay György képviselő
urat,  alelnökének  Szécsényi  Marianna  képviselő  asszonyt,  képviselő  tagjainak  Deák-Bárdos
Mihályt, Szilágyi Szabolcsot és Fodor Zoltánt;  nem képviselő tagjainak Albert György Antalt és
Galyas Szabinát javasolja megválasztani.
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: támogatta az előterjesztés elfogadását.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a Meghívó szerinti 3.

és 4. napirendi előterjesztést tárgyalta és egyhangúlag támogatta az elfogadásukat. 
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: az 1. napirendi előterjesztést tárgyalta, egyhangúlag

támogatta az elfogadását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót. 

A vitában hozzászólók:

Soós  Attila: Az  1.  napirendhez,  az  SZMSZ  módosítás  során  létrejövő  Rendészeti  Bizottság
napirendhez kíván hozzászólni.  2010. óta – amikor először megkérdezte valaki a miskolciakat,
hogy  mit  szeretnének  –  Miskolcon  az  ország  többi  pontjához  képest  jóval  fontosabb  a
közbiztonság, a létbiztonság és a munkabiztonság kérdése. Ezért hat éve ugyanz a jelszó és cél
mozgatja ezen a területen a Fidesz-KDNP városvezetést. A feladat és a cél továbbra is az, hogy
Miskolc  az  ország  legbiztonságosabb  városa  legyen.  Emlékszik  a  régi  állapotokra,  melyekre
példákat is sorol, valamint arra, hogy a 2000-es években a baloldali városvezetés nem tett semmit
annak érdekében, hogy ez a város élhetőbb vagy biztonságosabb legyen. Ebben az időszakban
virágoztak  fel  a  nyomortelepek,  a  „fészekrakók” elözönlötték  a  lakótelepeket,  a  közbiztonsági
statisztikák sem voltak kedvezőek a városra nézve. A Miskolcra látogatók is gyakran kérdezték
meg ebben az időben, hogy nem veszélyes-e itt élni. Úgy vélik, a Rendészeti Bizottság egy újabb
lépése annak, hogy még rugalmasabbá, még közvetlenebbül elérhetővé tegyék a miskolciaknak

6



azt,  hogy beleszólhassanak abba az intézkedéssorozatba,  ami  az  elmúlt  hat  évben végbe ment
Miskolcon. A Testület egy újabb lépést tett abban a sorban, amit még 2010-ben megkezdtek: a
közbiztonság javítása érdekében hatékony, jól működő Önkormányzati Rendészetet hoztak létre,
seriffek  vannak  a  választókerületekben  –  az  országban  egyedülálló  módon  –,  folyamatosan
számolják fel a városban a nyomortelepeket, kiépítik a kamerarendszert, a Salkaházi Programon
belül  nyugdíjasvédelmi  program  keretében  pedig  az  időskorúak  biztonságáról,  szubjektív
biztonságérzetének növeléséről is gondoskodnak. Bárkit kérdeznek ma meg Miskolcon arról, hogy
javult-e a köz-, lét- és munkabiztonság, egyértelműen igen a válasz. Mindenki szerint jó irányba
haladnak. Megemlíti azt a programot is, amely most már a körzetekre is kiterjed, hogy néhány
körzetben a képviselők nem megfelelően tudják képviselni a városvezetés érdekeit, ezért szükséges
közvetlenül  beavatkozniuk,  utal  Perecesre.  Összefoglalásul  elmondja,  vigyáznak gyermekeikre,
együttműködnek a munkavállalókkal, óvják a nyugdíjasokat, akik adták nekik ezt a várost, amit
igyekeznek tovább építeni. Nem szólják le vagy sértik meg őket, ahogy ezt Jakab Péter a Jobbik
színeiben teszi. Úgy gondolják, hogy a nyugdíjasok nem megvehetők, ellentétben a Jobbikkal a
kivándorlási kötvények kapcsán, ahogy kiderült. Továbbra is, amíg Jakab Péter megszólalásai a
Közgyűlésben elhangoznak, frakciójuk kivonul.

Molnár Péter: Meglátása szerint az alap, az kiemelten fontos, az, hogy szilárd alapokra építsék fel
az életet, de akár egy ország, egy város életét is. A Fidesz-KDNP frakciószövetség és Polgármester
úr is így gondolja, melyet meglátása szerint az eddigi várospolitikájuk markánsan bizonyít, ahogy
a  közbiztonsággal  kapcsolatos  politikájuk  is.  2010  előtt  a  szocialista  városvezetés  maga  is
érzékelte, hogy nagy baj van a városban a közbiztonság terén, így rendteremtést hirdettek, de már
nem  hitt  nekik  senki,  hiába  az  amerikai  focis  sapkás  plakátok,  és  látszatintézkedés  volt  a
városőrség is, mert nem történtek valós lépések. Miskolcon a rendteremtés politikájában 2010 után
paradigmaváltás  történt,  a  romokat  eltakarították,  konzekvensen  elkezdtek  építkezni.  Szilárd
alapokra építették várospolitikájukat, amelyet a következetes lépések is bizonyítanak. Most egy
önálló Rendészeti Bizottságot hoznak létre annak érdekében, hogy Miskolc Város Közgyűlése még
hatékonyabban  tudjon  döntéseket  hozni,  még  alaposabb  információkat  kapjanak  a  város
vonatkozásában,  nemcsak  a  belváros,  hanem  a  peremterületek  problémáival  kapcsolatban  is.
Megjegyzi,  nem szabad elfelejteni,  hogy ebben a vonatkozásban már nagyon fontos  lépéseket
tettek meg. Méltatja azt a döntést, amit a Közgyűlés, a Fidesz-KDNP városvezetés az országban
elsőként lépett meg, hogy az önkormányzati törvény adta lehetőséggel élve az országban először
létrehozták az Önkormányzati Rendészeti szervet. A szerv azóta is nagyon fontos munkát végez,
amiért ezúton is köszönetet mond. Minden évben a költségvetésben közpénzből egyre nagyobb
összegeket biztosítanak a fenntartására, működtetésére és bővítésére, mert szerintük fontosak az
emberek. Ez számukra egy meghatározó alap, fontos számukra minden miskolci, a gyermektől az
aktív  dolgozón  keresztül  a  szépkorú  nyugdíjasig.  Ezért  is  nagyon  kiemeltnek  tartják  az
ifjúságvédelmet,  a  bűnmegelőzést  és  a  bűnüldözést  is.  A  rendészeket  nemcsak  a
létszámállományban  erősítették,  hanem  kamerarendszert  is  telepítettek  a  város  kulcspontjaira,
amik  beváltották  a  hozzájuk  fűzött  reményeket.  A  Modern  Városok  Program  keretében,
Miniszterelnök úr és Polgármester úr megállapodásának értelmében is valószínűleg még legalább
500  közterületi  kamerát  fognak  a  következő  időszakban  elhelyezni  Miskolcon.  Ez  meglátása
szerint egyértelműen hozzájárul a szubjektív biztonságérzet további erősödéséhez. A miskolciak
felhatalmazásával és támogatásával a nyomortelep-felszámolást is ez a városvezetés kezdte meg,
mert fontosnak tartják azt,  hogy ebben a vonatkozásban is  rend legyen a városban. Meglátása
szerint a mai napon, ha az SZMSZ-t módosítják és létrehozzák az önálló Rendészeti Bizottságot,
egy olyan döntést hoznak, amellyel tovább haladnak a konzekvens várospolitikájukban. Nemcsak
beszélnek a rendről és rendteremtésről, hanem meg is kívánják azt valósítani.

Szécsényi  Marianna: A városvezetés  elsődleges  és  határozott  célja  egy biztonságos és  élhető
város megteremtése. Ennek érdekében a Közgyűlés folyamatosan hozta és hozza meg azokat a
döntésket,  amelyek  révén  Miskolcon  javul  a  közbiztonság  színvonala,  valamint  a  lakosság
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szubjektív biztonságérzete növekszik. Kiemel a nagyszabású programok közül néhányat, amit a
Fidesz-KDNP városvezetés az emberek biztonsága, biztonségérzete érdekében hirdetett meg. Az
egyik  ilyen  a  nyomortelepek  felszámolása,  amelyben  Martin-kertváros  és  választókörzete  is
érintett  volt.  2014-ben  kezdőtött  meg  a  Dráva  utcai,  tíz  lakásból  álló  elgettósodott  épület
bontásával. Az előbbivel kezdődött és az év áprilisában zárult le teljesen, amikor az utolsó lakás is
lebontásra  került.  A városvezetés  az  országban  elsőként  alapította  meg  önállóan  működő  és
gazdálkodó  Miskolci  Önkormányzati  Rendészetét,  amely  tavaly óta  a  városterületekért  felelős
seriffekkel  egészült  ki.  Miskolc  belvárosi  rendjének  újraszabályozásában  az  Önkormányzati
Rendészetnek is fontos, meghatározó szerepe van. Folyamatosan ellenőrzéseket tartanak, védik a
gyalogosokat  a  szabálytalankodó  kerékpárosoktól,  valamint  a  közösségi  terek  rendjének
fenntartásában is kitüntett szerepet kaptak. Számtalan példát tehetnének az intézkedésekre, több
mint 1000 esetben történt biztonsági intézkedés, segítségnyújtás, tájékoztatás. Elmondhatják, hogy
minden évben fejlesztették az új  biztonsági modellt.  A mostani közgyűlési  előterjesztéssel újra
bizonyítékot  adnak  arra,  hogy  milyen  fontos  ennek  a  modellnek  a  folyamatos  alakítása  és
fejlesztése.  Az  új  testülethez,  a  Rendészeti  Bizottsághoz  kerülnek  a  miskolci  közrenddel,
közbiztonsággal összefüggő feladatok. Úgy véli, hogy ezzel is azt bizonyítják, hogy nem állnak
meg,  továbbra  is  a  cél  Miskolcon  a  rendteremtés.  Polgármester  úr  is  több  felszólalásában
elmondta, Miskolcnak biztonság kell. Hangsúlyozza, lét- és közbiztonság.

Glatz Katalin: A fideszes városvezetésről méltán mondhatják el, hogy 2010-től folyamatosan a
város közbiztonságának a javításán dolgozik. Ennek a része volt az a nagyszabású program, amely
lehetővé tette a fészekrakók kiköltöztetését a lakótelepről. Az Avason élők jól emlékeznek azokra
az időkre, mennyire megkeserítették az avasiak mindennapjait ezek a családok. Emlékezhetnek a
gyakori utcai támadásokra, amikor idősek kezéből tépték ki a táskát, vagy a gyerekektől vették el
az uzsonnapénzt. Szerencsére ez ma már múlt idő, ami a városvezetés következetes, hosszútávú
közbiztonsági  programjának  eredménye.  Az  előző  városvezetéstől  örökölt  fészekrakó  ügy
megszüntetése nélkül nem lehetett volna a közbiztonság erősítésén dolgozni. Ma már az Avason
élők  is  tapasztalják,  hogy  a  közbiztonság  nemcsak  egy  program,  hanem  érezhető  és  megélt
valóság.  Az  önálló  Rendészeti  Bizottság  létrehozása  egy  újabb  lépés  a  miskolci  rend,  a
legbiztonságosabb város kiépítésében.

Dr. Kovács László: Az önálló Rendészeti Bizottság létrehozása egy rész abban a folyamatban,
amely 2010. óta a Fidesz-KDNP városvezetés és Polgármester úr munkájának a közrenddel és
közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységének a megnyilvánulása. Kiemeli, hogy az elmúlt három
évben nagy hangsúlyt fordítottak arra, hogy a 60 év feletti nyugdíjasoknak a biztonságos miskolci
élete megvalósítható legyen. Frakciójuk az elmúlt 1,5 évben több mint 15 ezer ajtóriasztót és több
mint 30 ezer személyi riasztót osztott ki a város 60 éven felüli lakosságának körében. A Rendészeti
Bizottság  feladatkörében  a  tervezett  SZMSZ  szerint  feladatként  került  megjelölésre,  hogy
koordinálja a város közrend és közbiztonsággal kapcsolatos szerveinek a feladatellátását és tartson
kapcsolatot a városi polgárőr szervezetekkel, valamint a közrend és közbiztonság terültén működő
civil szervezetekkel. Arra szeretné inspirálni az új bizottság tagjait, legyenek tekintettel arra, hogy
a  városban  van  egy  olyan  sérülékeny  réteg,  a  60  év  feletti  nyugdíjasok  rétege,  amelyet  a
közbiztonság  és  a  közrendvédelem  szempontjából  kitüntetett  csoportként  szeretné,  hogy
szerepeljenek. Kéri a bizottságot, hogy próbáljanak bekapcsolódni abba a munkába, amely ennek a
csoportnak a miskolci biztonságos életét továbbra is elsődleges szempontként kezeli.

Dr.  Simon  Gábor: A  téma  komolyságát  illeti,  hogy  ehhez  a  napirendhez  öt  előterjesztés
tárgyalását vonták össze, és a vezetés szerint ez összefüggő téma. A napirendek közül az SZMSZ
módosítás kapcsán annyi történik, hogy a Közgyűlés hétfővel létrehoz egy Rendészeti Bizottságot.
Ebből egy közbiztonsági vitát akarnak provokálni, és az eddigi hozzászólásokból jól látszik, hogy
tulajdonképpen egy álomvilágban élnek. A vezetés úgy gondolja, hogyha a marketinget bevetik és
5-10 képviselő  elmondja,  hogy szuper  a  helyzet,  akkor  közvetítést  néző városlakók – akik az
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elmúlt  időszakban  nem  lettek  bűncselekmény  áldozatai  –  ezt  el  is  hiszik.  A közbiztonságról
beszélve  visszanyúltak  az  előtte  felszólalók  2010  előttig.  Megjegyzi,  amikor  ilyen
látszatintézkedéseket elkezdtek behozni, az pont akkor volt, amikor a jelen vezetés idejében egyik
évről a másikra 40%-kal megemelkedett az elkövetett bűncselekmények száma. A vezetés akkor
jött  rá,  hogy óriási  gond van ebben a városban, amit nem tudnak megoldani,  de folyamatosan
próbálnak látszatintézkedéseket  hozni.  Azért  mondja azt,  hogy nem tudják megoldani  ezeket a
gondokat, mert látható akár az újságból is, hogy Miskolc közbiztonsági helyzete az ország egyéb
területeihez  képest  hogyan  áll.  A rendőrségi  beszámoló  tárgyalásánál  mindig  van  egy  olyan
csoport, hogy a lakosságot legjobban irritáló bűncselekmények, azaz a szubjektív biztonságérzetet
legjobban sújtó bűncselekmények száma hogyan néz ki. A sikerpropagandával szemben négy ilyen
bűncselekmény van, az egyik a garázdaság, és Miskolc az első helyen van a legtöbb elkövetett
garázda bűncselekmények számában. A másik ilyen a rablás, ahol szintén ez a város az első. Testi
sértésekben a megyei jogú városok között Miskolc a 6., lakásbetörések számában a 7. Objektíven
vizsgálva a helyzetet, erről van szó. A megyei statisztikáknál Borsod-Abaúj-Zemplén Megye a 2.
leginkább  bűncselekményekkel  fertőzött  terület,  az  1.  Szabolcs-Szatmár-Bereg  Megye.  A
közmeghallgatáson  Rendőrkapitány úr  elmondta,  hogy ezek  a  statisztikák  szoros  összefüggést
mutatnak a város, a terület szociális helyzetével. Amikor napirend előtt Polgármester úr a szociális
helyzet  vagy  gazdasági  helyzet  javulásáról  beszélt,  akkor  ezt  az  összefüggést  kellett  volna
felfedezni, nem azt mondani, hogy a seriff vagy a bizottság ezeket a problémákat megoldja. Ha
Rendészeti  Bizottságra  javaslatot  tesz  a  városvezetés,  azt  támogatni  fogják,  ahogy  mindig  is
támogatták  a  közbiztonság  javítása  érdekében  tett  intézkedéseket.  Véleménye  szerint  viszont
naivitás azt gondolni, hogy ezzel bármi alapvetően megoldódik. Egy közgyűlési bizottságnak nincs
olyan hatásköre vagy olyan lehetősége, hogy egyrészt a szociális gondokon enyhítsen, másrészt
kevesebb garázdaság vagy rablás történjen a  városban, holott  mindenki  ezt  szeretné.  Arra tesz
javaslatot, hogy egy picit jobban figyeljenek oda az emberekre és talán ennek eredménye lehet. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszát egy mondással kezdi: ha hallgattál volna, okos maradtál
volna. Amennyiben Képviselő úr megnézné azt a statisztikát, amelyből idéz, akkor azt világosan
láthatná, hogy 30%-kal csökkent 2010 óta a bűncselekmények száma. Ez azt jelenti, jellemzi, hogy
mit örököltek akkor a korábbi városvezetéstől. Már Miskolc rég nincs az utolsó helyeken, mint
annak idején. Ehhez hozzátartozik az is, amiről Képviselő úr beszél, az 50%-os növekedés azért
volt, mert a fészekrakó ügyek akkor jöttek be. Emlékei szerint közel 500 ügy akkor indult meg,
ennek köszönhető az 50%-os növekmény. A miskolci ügyek jelenleg nem olyanok, mint az előző
vezetés idejében voltak. Akkoriban nem lehetett kimenni az utcára, és ez már rég nem az az Avas,
ami akkor volt.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Tegnap volt egy sajtótájékoztató, amin Polgármester úr azt mondta, hogy Miskolc
legyen  Magyarország legbiztonságosabb városa.  Azt  gondolja,  hogy ezt  2010-ben is  elmondta
Polgármester úr, csak azóta eltelt hat év. Emlékei szerint nemcsak megyei szinten állnak nagyon
rosszul, hanem Miskolc a vidéki városok rangsorában a 2. bűnügyileg legfertőzöttebb város. Azt
mondta  Polgármester  úr,  hogy  2010-hez  képest  30%-kal  csökkent  a  bűnelkövetések  száma.
Megjegyzi,  emlékei szerint akkor 20 ezer forint volt  a szabálysértési  értékhatár,  amit a Fidesz
felemelt 50 ezer forintra, tehát ilyen apró trükkökkel a statisztikákat bárhogy lehet alakítani. Egy
biztos, ma felállítanak egy Rendészeti Bizottságot. Polgármester úr is mondott egy bölcseletet az
előbb, így tesz ő is: ha nem tudsz valamit megoldani, akkor állíts fel egy bizottságot. 2010 óta
eltelt hat év. Megjegyzi, a választáskor azt ígérték, hogy két hét alatt rendet tesznek a városban, az
országban. Ilyen gyorsan senki se várta, mert a két hét, az badarság, de hogy hat év alatt sem
sikerült mindezt megoldani?! A bizottságról azt gondolja, hogy ez már a végső kétségbeesés jele,
hogy Miskolcon nem működik megfelelően a rendészet, nem muzsikál a seriff-rendszer, a nyakba
akasztós riasztókból is valószínűleg az elemek lemerültek. A telepfelszámolással nem bűnözést
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számolták fel, pusztán szétkergették a bűnözőket. Tegnap éppen Lyukóvölgyben volt egy fórum,
ahol  a  bűnözés magas mértékére panaszkodtak a  lakók és nem utolsósorban a helyi  képviselő
hiányára. Ez utóbbin nem tudnak segíteni, a bűnözést azonban fel kell számolni, amit egy módon
lehet  megtenni.  Nem  hatósági  sétálgatásra  és  aktatologatásra  van  szükség,  hanem  hatósági
intézkedésre. Ha valaki kíváncsi, hogy milyen ma Miskolcon a hatósági intézkedés színvonala,
javasolja,  hogy  segélyosztáskor  látogasson  el  az  Újgyőri  főtérre  és  nem  lesz  több  kérdése.
Hangsúlyozza, hogy a Jobbik is szeretné, ha egy Rendészeti Bizottsággal varázsütésre meg lehetne
oldani  a  rendvédelem  kérdését.  Megjegyzi,  azzal,  hogy  létrehoznak  egy  ilyen  bizottságot,  a
rendész nem lesz motiváltabb, a polgárőr nem lesz jobban felszerelve, a seriff sem lesz fiatalabb és
a bűnöző sem lesz törvénytisztelőbb állampolgár. Észre kellene venni, hogy 2010 után hat évvel
nem beszélgetni  kellene  a  közbiztonságról,  hanem már régen rendet  kellett  volna  tenni.  Ezzel
együtt természetesen a Jobbik sok sikert kíván a Rendészeti Bizottság működéséhez. Bízik abban,
hogy az  üléseket  sikerül  majd  tartalommal  megtölteni.  Ennek  érdekében  avasi  képviselőjüket,
Szilágyi  Szabolcsot delegálták a testületbe. Javasolja és nyomatékosan kéri,  hogy a Rendészeti
Bizottság  ne  a  Városháza  falai  között  ülésezzen,  hanem  legyenek  bejárással,  akár  éjszakai
bejárással is egybekötött  kihelyezett ülések,  akár az Avason, akár Lyukóvölgyben, Tetemváron,
minden  olyan  városrészben,  ahol  a  közbiztonság  ezt  indokolttá  teszi.  Mindehhez  felajánlja
segítségét is, hogyha valahova menni kell.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Hubay György: Köszöntet kíván mondani, valamint megtisztelőnek tartja, hogy Polgármester úr
az újonnan megalakuló Rendészeti Bizottság elnökének javasolta. A titulus és a beosztás is szép,
de  majd  az  elvégzett  munka  bizonyítja,  hogy  milyen  eredményes  is  a  bizottság,  milyen
eredményesen irányítja az elnök a testületet. Amennyiben megválasztásra kerül, jelzi, hogy teljes
mellszélességgel és szorgalommal végezte eddig is a munkáját, és ezt a faladatot is így szeretné
ellátni.  A nyomortelepek  felszámolása  kapcsán  visszautal  a  Békeszálló  felszámolására,  amely
egykor többek között  bűnözőknek adott  lehetőséget,  akik búvóhelyként,  drogelosztóhelyként  is
használták a nyomortelepet. Ez megszűnt, és ebben a hónapban megkezdődik a Hideg sor bontása.
Büszke arra, hogy mindez a képviselősége alatt valósul meg, mert ez eddig, hosszú évtizedek óta
nem történt meg.
Néhányan kifejtették véleményüket, hogy a seriffek nem egészen úgy látják el munkájukat, ahogy
kell  és  nem eredményesek.  Beszámol  arról,  hogy abban a  szerencsés  helyzetben van,  hogy a
területén  lévő  seriff  –  Zakar  József  –   nagyon  szorgalmas  és  tevékeny.  Megjegyzi,  ehhez  a
feladatvégzéshez hozzá tartozik az is, hogy a képviselőnek ugyancsak nagyon aktívnak kell lennie.
Szoros  kapcsolatot  kell  tartania  a  seriffel,  a  területen  folyamatosan  ott  kell  lenni.  Havonta
fogadóórát tart,  amin a seriff  is  jelen van. A visszajelzések a lakosság részéről pozitívak.  Úgy
gondolja, hogy ezután is ezt a munkát kell folytatni, és akkor a város, a lakosság, a körzet teljes
megelégedésére fogják munkájukat végezni.

Deák-Bárdos Mihály: A Rendészeti Bizottság létrehozásával kapcsolatban kíván felszólalni. A
tavaly létrehozott körzeti rendész munkáját szeretné dicsérni. Sikerült visszaszorítani az Újgyőri
főtéren  a  Bükk  Áruház  előtt  folyamatosan  kéregetők  létszámát.  Sikerült  a  rendészet  hathatós
segítségével a Szabadság utca 2. szám alól elköltöztetni azokat az antiszociális egyéneket, akik
zavarták a rendet és a szomszédokat. Az ott élők az intézkedést nagyon várták és hálásak voltak
érte. Korábbi felszólalás kapcsán elmondja, hogy Lyukóvölgybe nemcsak akkor megy, ha baj van,
hanem folyamatosan járja a területet, napi kapcsolatban van a körzeti rendésszel, a mezőőrökkel és
az olyan emberekkel, akik létrehoztak Lyukóvölgyben egy rendészeti központot. Örömmel fogja
támogatni azt a kezdeményezést, hogy ilyen Perecesen is megvalósuljon.
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Dr.  Kovács  László: A Meghívó  szerinti  1.  napirendhez  kíván  hozzászólni.  2015-ben  lépett
hatályba  az  egészségügyi  alapellátásról  szóló  törvény,  amely  kapcsán  a  Kormányhivatal
törvényességi  felügyeleti  jogkörében  eljárva  hívta  fel  a  figyelmüket  arra,  hogy  a  törvényi
szabályozás szerint – bár az nem nevesíti, de javasolja –, hogy azok az önkormányzatok, akik 2015
előtt alkották meg a rendeleteiket ebben a vonatkozásban, egységesítsék ezt. Ez történik többek
között ennek a napirendnek a kapcsán. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának két külön
rendelete  volt,  egyik  a  házi-  és  fogorvosi  körzetekről,  egy pedig  a  miskolci  területi  védőnői,
valamint az iskolai és ifjúsági egészségügyi körzethatárok megállapításáról és fejlesztéséről szóló
rendelet. Ez a rendelet – melyet várhatóan ma elfogadnak – egységes szerkezetbe rendezi és kezeli
az említett területeket. Az előterjesztés kitér még egy nagyon fontos változtatásra, arra, hogy a
korábbi, illetve jelen pillanatban Miskolcon a 89 felnőtt, 33 gyermek háziorvosi körzet mellett 74
fogorvosi körzet van és 60 területi védőnői és 27 iskola védőnői. Ez utóbbiból a határozati javaslat
szerint  6  megszüntetésre  kerül.  Megnyugtatásul  közli,  hogy az  előzetes  egyeztetések után  úgy
tűnik, hogy mindenki a rendszerben marad, tehát munkahely nem szűnik meg.

Dr. Simon Gábor: Szavaira történő polgármesteri reagálás stílusát nem akarja minősíteni, az maga
az ember. Polgármester úr azzal támasztotta alá az álláspontját, hogy régi adatokat említett és már
nem ez a helyzet, másrészt arra hivatkozott, hogy Miskolcon csökkent a bűncselekmények száma.
Hangsúlyozza nem régi adatokat mondott, 2015-ösöket. Idén 2016. van, ez az év nincs lezárva,
tehát  nincsenek  adatai.  Amikor  azt  mondta,  hogy  a  lakosságot  legjobban  irritáló
bűncselekményeknél Miskolc több helyen az 1. – a 23 megyei jogú város tekintetében –, akkor egy
szomorú képet festett. Azt érti, hogy ez a vezetésnek nem tetszik, de ha az objektív tényekkel sem
szembesülnek,  akkor  nem  is  lesz  változás.  Még  egy  nagyon  fontos  kérdéskör  van,  amit
nyilvánvaló, hogy a Közgyűlés nem tud megoldani, a bűnfelderítés kérdésköre. Az egy régi elv,
hogy a  bűncselekményeknél  a  visszatartó  erő  leginkább akkor  van meg,  ha az  elkövető  bízik
abban, hogy őt el fogják kapni, ebbe viszont Miskolc nagyon rosszul áll. A megyei jogú városok
tekintetében Miskolc a 17., mindösszesen 50%-os felderítési mutatóval, amelyből egyértelműen
következtethető, hogy minden 2. bűncselekményt elkövető megússza, mert nem derítik fel, hogy ő
követte  el  a  bűncselekményt.  A legjobb  városok  ebben  69%-on  vannak.  Reményeit  fejezi  ki
aziránt, hogy a Hubay képviselő úr által vezetett bizottság ebben hathatós intézkedéseket tesz. Az
SZMSZ módosítást  megnézve viszont ezek nem abba az irányba mutatnak, hogy a Rendészeti
Bizottság a bűncselekmények csökkentését el tudná érni.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Miután a vezetés mindent mindennel összevon, így kénytelen a közbiztonsági téma
után az egészségügyről beszélni, ami szintén nagyon fontos, így jobb lett volna külön tárgyalni.
Idén  márciusban  döntött  a  Közgyűlés  fideszes  többsége  arról,  hogy állítsák  fel  a  városban  a
Miskolci Egészségfejlesztési Intézetet /MEFI/, hogy megvalósuljon az egészségügyi alapellátásban
szereplők integrációja. Akkor a vezetés ódákat zengett arról, hogy ez országosan is egyedülálló
modell, az egészségfejlesztésben egy páratlan projekt valósul meg a városban, amelynek csodájára
járnak országszerte.  A Jobbik már akkor is  arra  hívta  fel  a  figyelmet,  hogy nincs  másról  szó,
minthogy az egészségügyben és oktatásban elfuserált módon megvalósult centralizáció végbemegy
a miskolci egészségügyi alapellátásban is. A MEFI megalakulása óta eltelt fél év, és a mai napon
úgy tűnik, kaptak egy helyzetjelentést, ami nem más, mint döntés arról, hogy védőnői státuszokat
szüntet meg az önkormányzat, mondván, hogy a rendszer így lesz igazán gazdaságos. Kiderült,
hogy nem egy országosan egyedülálló modellről van szó. Egyetlen cél motiválta a vezetést, hogy
minél kevesebbet kelljen költeni egészségügyi alapellátásra. Megmagyarázzák azzal, hogy csökken
a gyereklétszám, minek annyi védőnői státusz. Való igaz, tragikus, hogy csökken a gyereklétszám,
bár ez ellentétben áll azzal, amit az expozéban mondott Polgármester úr. Azt is látni kell, hogy
azok a gyerekek, aki ide születnek, nagyon sok esetben olyan körülmények között kénytelenek
élni, amelyek súlyosan veszélyeztetik a gyermek értelmi, érzelmi, erkölcsi és testi fejlődését is.

11



Tehát  a  csökkenő  létszám  ellenére  a  feladat  mennyisége  az  nő,  egyre  nagyobb  teherrel  kell
megbirkóznia a miskolci védőnői hálózatnak. Úgy gondolja, hogy a több feladat több szakembert
tenne indokolttá. Nagyon sajnálja, hogy Miskolc orvos polgármestere nem így látja, hogy Kriza
Ákos  gazdasági  kérdésnek  tekinti  az  egészségmegőrzést.  Pedig  pont  a  gyermekek
egészségmegőrzése és egészségfejlesztése az a kérdéskör, amin szigorúan tilos spórolni, a vezetés
mégis erre készül.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az üléstermbe. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Örül annak, hogy felvetette Képviselő úr a témát, mert látszik,
hogy a felületet  kapargatta,  nem ment  bele  a  mélyébe.  Azok a  státuszok lettek  megszüntetve,
amelyek évek óta  betöltetlenek voltak,  mert  ott  nem volt  munka,  és  amelyeket  az  ÁNTSZ is
javasolt. 

Pakusza Zoltán: A Rendészeti  Bizottság létrehozásával kapcsolatban sok minden elhangzott  a
vezetés részéről. Meglátása szerint óvatosabban kellene bánni ezzel az optimizmussal, hiszen a
telepfelszámolás kapcsán igaz, van néhány olyan ingatlan, épület, amit lebontottak, és vélhetően
ezek környékén valóban jobb a helyzet. A másik kérdés viszont az, hogy ezek a renitens lakók
hova  költöztek.  A  Jobbikot  nagyon  sok  helyről  megkeresik,  nemcsak  a  választókörzetéből.
Elmondhatják,  hogy  Lyukóvölgy,  Tetemvár  vagy  akár  Pereces  is  ezeknek  az  embereknek  a
célpontjaivá  vált.  Azon  képviselők  közé  tartozik,  akik  rengeteget  járják  a  körzetet,  számos
közbiztonsági bejáráson kíséri el a rendészet szakembereit. Ezeken tapasztalta, hogy a számozott
utcákról érkeztek Pereces zöldövezetébe ilyen lakók, akik a telepfelszámolás áldásos állapotának
következtében  kerültek  ki  másik  választókörzetbe.  Ehhez  következetes  hatósági  munkára  van
szükség, hogy ezek a telepek felszámolódjanak. Nagyon sok esetben, Pereces esetében is érzékelik
azt, hogy azokra a területekre amikre kimennek – évek óta – sok esetben komoly változás nincs,
még mindig nincs szennyvízbekötés,  szigetelt  szennyvíz tározó,  visszatérően lopják az áramot.
Különösen  nehéz  a  Torontáli  és  Tátra  utcában  lakók  helyzete,  akik  petícióját  az  elmúlt
Közgyűlésen átadta. A Rendészeti Bizottságnál is javaslatot fog tenni, hogy különösen ügyeljenek
arra a területre.  Ugyanakkor örömét fejezete ki annak kapcsán, hogy Perecesen lesz rendészeti
központ. Képviselő úrék mindig elmondják, hogy Perecesnek nincs jó gazdája, de mégis az látszik,
hogy van lobbierő és sikerült Perecesen kiharcolni azt az elmúlt időszakban, hogy ott rendészeti
központ legyen. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza a napirendre. A perecesi
központ másik napirend témája.

Pakusza Zoltán: A Perecesen létrejövő központról beszélt Deák-Bárdos képviselő úr is.
A  napirendhez  visszatérve  elmondja,  hogy  komoly  hatósági  munkát  szeretnének,  illetve  a
Rendészeti Bizottság számára is segíti a munkát, ugyanúgy, ahogy eddig a hatóság számára tette,
várja az együttműködésüket. 

Dr.  Nehéz  Károly: Hallgatva  az  ellenzék  hozzászólásait,  csodálkozik  azon,  hogy  milyen
messzemenő következtetéseket tudnak levonni egyes témákban. 2010-ben, amikor elindult az új
fideszes városvezetés, akkor több témában is utat jelölt ki a jövő számára. Az egyik ilyen volt a
gazdaságfejlesztés. Nem mondták vagy mondják azt, hogy Miskolc lett Magyarország legnagyobb
gazdasága, de vannak jelentős eredmények, amelyeket elértek ezen a téren. A turizmusfejlesztés
volt a másik cél. Azt sem mondják, hogy Miskolc a turizmus fellegvára lett mostanára, de jelentős
eredmények vannak ezen a területen is. Harmadik fontos dolog a közbiztonság javítása. Itt sem
mondták,  hogy  Miskolc  lett  a  legbiztonságosabb  város,  de  folyamatosan  javítani  akarnak  a
közbiztonságon.  A  2010-es  időszak  előtt  ez  a  három  téma  állandóan  napirenden  volt  a
Közgyűlésben,  viszont  folyamatosan  csak  azon  vitatkoztak,  hogy  melyiket  kellene  hamarabb
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megoldani.  Azt  a  célt  tűzték  ki,  hogy  ezt  a  három  problémát  egyforma  súllyal  kezelik  és
folyamatosan  javítják  mindet.  A közbiztonsággal  kapcsolatban  elmondja,  hogy Önkormányzati
Rendészetet  alkottak,  egyedülálló  módon  bevezették  az  országban  a  seriff-rendszert,  számos
pozitív példát lehet elmondani ennek az egyéves működéséről. Azt gondolják, hogy a következő
lépés egy Rendészeti Bizottság létrehozása. Úgy látja, hogy ez ellen nagy kifogása nem volt az
ellenzéknek. Reményei szerint a bizottság hatékonyan végzi majd munkáját. Egyetért abban Simon
képviselővel,  hogy  ennek  a  bizottságnak  nem  szabad  egy  hagyományos  bizottságnak  lennie,
hanem  terepmunkával,  folyamatos  konzultációval  és  jelenléttel  kell  erősíteni  és  összefogni  a
korábbi célokat. 

Fodor Zoltán: Soós Attila frakcióvezető úr teljes mértékben igazat mondott akkor, amikor azt a
kijelentést tette, hogy 2002-2010. között vetette fel fejét a fészekrakó probléma, tehát az akkori
MSZP-s városvezetés ideje alatt.  Abban is igaza van, hogy a 174-ből 130 körüli fészekrakót a
fideszes városvezetés rakott ki. Az viszont nem igaz, hogy a szocialista városvezetés költöztette be
őket.  Egy bűnbanda – akinek a tárgyalása már megvolt  – I.  fokon a bűnbandavezető 7,5 évet
kapott. Nem igaz az sem, hogy az akkori vezetés nem csinált semmit, maga tett feljelentést az
ügyészségen 2008. november 20-én Zsíros Zsolt vezető ügyésznél, aki elrendelte a nyomozást és
december  20-val  ez  megtörtént.  2011-ben  akkor  egy  teljes  napirendet  szántak  erre, abban  az
anyagban az volt – melyet a kétkedők kedvéért a következő ülésre magával hoz –, hogy 2005-ben
a Gyurcsány kormány hozta létre ezt a fészekrakó programot, jó szándékkal, amiről utána kiderült,
hogy ez a bűnbanda ezt a dolgot csinálta. Jelen vezetés által készített anyagban tehát egyetlen egy
mondat sem utal arra, hogy az akkori MSZP-s városvetés költöztette volna be ezeket a deviáns
embereket.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönik szépen a „jó szándékú” Gyurcsány Ferenc úrnak a 2005-
ös munkáját.

Eperjesi  Erika: A Meghívó  szerinti  1.  napirendhez  kíván  hozzászólni.  Miskolc  Megyei  Jogú
Város  Önkormányzata  a  háziorvosi  és  fogorvosi  körzetekről  szóló  rendeletben  szabályozza  a
körzetek  felosztását.  A felülvizsgálatok  alapján  kiderült,  hogy az  ellátottak  létszáma csökkent,
ennek következtében szükséges a körzethatárok módosítása. Az előterjesztésben olvasható, hogy
2017.  január  1-jétől  87  védőnői  státuszból  81  körzetbe  kerül  a  feladatellátás  megszervezése.
Megerősíti Kovács képviselőtársa szavait, hogy ezzel az átszervezéssel a dolgozói létszám nem
csökken, belső átcsoportosítással minden védőnő továbbra is foglalkoztatva lesz.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező, a vitát
lezárja.  A  vitában  felmerülő  kérdések  megválaszolására  megadja  a  szót  Dr.  Kiss  János
alpolgármester úrnak.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Valóban  a  rendészeti  kérdés  volt  a  vita  lényege,  Miskolc
rendészeti  és  közbiztonsági  jövője,  ami  alapvetően  filozófiák  mentén  fog  eldőlni.  Senki  nem
gondolhatja komolyan, hogy ami 2010 előtt történt a városban, az véletlen volt. A politika úgy van
felépítve, hogy különböző elképzelések vannak társadalom- és államirányításra és a különböző
elképzelések  letükröződnek  a  politikai  pártok  magatartási  formáiban.  Példaként  hozza  fel  az
Egyesült Államok politikai rendszerében szimbolikusan is megjelenő: a konzervatív héjákat és a
szociálliberális  galambokat.  Európában  a  bűnüldözés  és  a  rendpártiság  tekintetében  a
konzervatívok járnak az élen. A sok-sok évtized alatt kiérlelt politikai gondolkozás, ami a magyar
baloldal  jellemzője  volt,  az  egyén  érdekeit  előtérbe  helyezte  a  közösség  érdekeivel  szemben.
2010-ben  a  városvezetés  más  politikai  kezekbe  került,  természetesen  a  renddel  kapcsolatos
politikai  filozófiák  is  megváltoztak.  Az  a  politikai  filozófia,  amit  a  Fidesz-KDNP vall,  és  a
konvervatív pártok általában vallanak a renddel kapcsolatban, hogy a politikában a közösségek és
a családok érdekeit kell előtérbe helyezni az egyénekkel szemben. 
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Ennek a filozófiának a szellemében döntötték el a közbiztonsági kérdéseket. A rendészeti politika
nem lehet a végtelenségig megengedő. Ennek az új filozófiának a szellemében döntötték el 2010-
ben, hogy új erőforrásokat állítanak be a rendészet javára, melyeket ki kell bővíteni és Miskolcot
egy  új  rendpártiság  pályájára  kell  állítani.  A számok  azt  mutatják,  hogy  a  munka  nem  volt
hiábavaló. Az objektivitás mentén néhány számot kíván tisztába tenni. 2010-ben összesen 7850
bűncselekményt követtek el Miskolcon, míg 2015-ben ez a szám 5656. Ez jelentős csökkenés,
30%-os,  ahogy  Polgármester  úr  utalt  erre.  Nem  azért  lett  ilyen  ez  a  szám,  mert  a  pitiáner
bűncselekményeket  kivették.  Jelentősen csökkent  a  közterületeken elkövetett  bűncselekmények
száma. Megjegyezi, Miskolcon és Magyarországon a rendért és a rendészeti munkáért a rendőrség
felelős.  5 év alatt  Miskolc közterületein 50 %-os csökkenést  tudtak elérni  a bűncselekmények
számát illetően. Azt gondolja, hogy ez megbecsülendő teljesítmény. Azzal kapcsolatban, hogyan
áll Miskolc összehasonlítva a rendészeti teljesítményét más megyei jogú városokkal elmondja,  az
ellenzék részéről olvasgattak a HVG-ből, számokat regadtak ki, de nem vették a fáradtságot, hogy
teljesen korrektek legyenek. Miskolc statisztikái esetében nem a város számait mondták, hanem a
Miskolci Rendőrkapitányság számait, amit az újság korrekten le is közölt. Amennyiben Miskolc
számait  nézik  látható,  hogy a  10  ezer  főre  jutó  bűncselekmények  száma  353  volt  2015-ben,
miközben a magyar átlag 333, tehát a tisztes középmezőnyben van. Megjegyzi, nem szeretnének
ott  lenni  –  ahogyan  Polgármester  úr  is  fogalmazott.  Azonban  nem  szabad  elfelejtni,  honnan
indultak  2010-ben.  Soha  nem hirdettek  győzelmi  jelentéseket.  Két  évvel  ezelőtt  minden  idők
legnagyobb közbiztonsági költségvetését állították össze Miskolc számára, és folyamatosan tartják
a város költségvetésében azt a százalékos súlyt, amit a rendészetre biztosítottak már két évvel
ezelőtt is. Folyamatosan újabb innovációkat jelenítenek meg a rendészeti politikájukban, annak
ellenére, hogy a számok jók. Mindig azt mondták, hogy azt a munkát amit elkezdtek, azt folytatni
kell tovább. Eljutottak a tisztes középmezőnybe, nincs miért szégyenkezni. 
Felszólalása  végeztével  visszatért  a  politikai  hasonlatok  kapcsán  a  madártémához.  Miskolcon
különleges helyzetben vannak, mert a galambok és a héják mellett megjelent a harmadik madár is,
a  verebek.  József  Attila  versével  húz  párhuzamot,  itt  is  oda  kezdtek  szállni  a  verebek  a
galambokhoz. A verebek a Jobbik frakciójában ülnek. A verebek azok, akik még soha nem szálltak
magasan az égen, soha semmit nem intéztek el, csak csivitelnek, hogyan kellene csinálni. Egy híres
rendészeti  modellje volt,  az  érpataki-modell,  ami összeomlott.  Követni  azt  az utat  kell,  amit  a
miskolci jobboldali mérsékelt konzervatív politika követ: elvek, erőforrások és munka mentén, a
szerénység mellett, egyidejűleg kitartanak emellett a rendészeti politika mellett. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a válaszadást.
Kiegészítésként elmondja, hogy 2010-ben 340 millió forint volt a rendészeti költségvetés, a rend
biztosításra allokált összeg, 2016-ban 720 milliónál tartanak, tehát többszöröse. Megjegyzi, annyit
költenek, amennyi szükséges ahhoz, hogy még jobban biztosítsák a rendet Miskolcon.

Bejelenti, hogy az 1. sürgősségi napirendről történő szavazás következik.
Az előterjesztés  szerint egy  rendelettervezetről  és  egy határozati  javaslatról  kell  dönteniük.
Elsőként a rendelettervezetről döntenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat
szükséges.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  29/2016.  önkormányzati
rendeletét  az  Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési
Szabályzatáról  szóló  37/2014.  (XII.19.)  önkormányzati
rendeletének módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-162/315.000/2016. sz. határozatot

Tárgy: Rendészeti Bizottság tagjainak megválasztása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  "Javaslat  az
Önkormányzat  Szervezeti  és  Működési  Szabályzatról  szóló  önkormányzati  rendelet
módosítására és a kapcsolódó döntés meghozatalára” című előterjesztést az alábbi határozatot
hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Rendészeti  Bizottság  elnökét,
alelnökét és tagjait az alábbiak szerint 2016. november 15. napjától választja meg:

Rendészeti Bizottság:

A bizottság elnöke: Hubay György

A bizottság alelnöke: Szécsényi Marianna

1. A bizottság képviselő tagjai:

 Deák-Bárdos Mihály
. Fodor Zoltán

Szilágyi Szabolcs

2. A bizottság nem képviselő tagjai:

Albert György Antal
Galyas Szabina

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A  Magyarország  helyi  önkormányzatairól  szóló  2011.  évi
CLXXXIX. törvény 40. § (1) bekezdése szerint a képviselő-testület bizottságának nem képviselő
tagja a megválasztását követően a képviselő-testület előtt esküt tesz, és erről okmányt ír alá. Az 1.
sürgősségi  napirend  vonatkozásában  a  Rendészeti  Bizottság  nem  képviselő  tagjaként  Albert
György Antal és Galyas Szabina megválasztásra kerültek. 

Kéri, fáradjanak ki az eskütételhez.
Kéri a Közgyűlés tagjait, illetve a teremben jelen lévőket, hogy az eskütétel idejére álljanak fel.
Felkéri Albert György Antal és Galyas Szabina bizottsági tagokat, hogy az általa előmondott eskü
szöveget,  nevükkel  kiegészítve  a  Közgyűlés  előtt  mondják  utána,  majd  az  eskü  végén
meggyőződésük szerint tegyék hozzá: „Isten engem úgy segéljen”.
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Eskü szövege: 
„Én,  …......... becsületemre  és  lelkiismeretemre  fogadom,  hogy  Magyarországhoz  és  annak
Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom;  bizottsági tagi
tisztségemből  eredő  feladataimat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város fejlődésének  előmozdítása
érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom.”
(Az esküt tevő meggyőződése szerint:)
„Isten engem úgy segéljen.”

(Az esküokmány aláírása)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Gratulációját fejezi ki. Jó munkát kíván. Felelősségteljes feladat
lesz a Rendészeti Bizottság munkájában való részvétel.

Gratulációkat követően folytatják az ülést
a napirendi pontok tárgyalását.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Miskolc város közbiztonságához és fejlesztéséhez kapcsolódó
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat.

2. napirend: Javaslat a Diósgyőri Vár környezetében további ingatlanok megvásárlására

Sürgősségi 3. napirend: Javaslat Perecesi Rendészeti Központ létesítésére

Sürgősségi 4. napirend: Javaslat  a Terület-  és Településfejlesztési  Operatív Program (TOP)
keretében  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás
elfogadására

Sürgősségi 5. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzata  és  az  ukrán
Krivij  Rih  Város  Önkormányzata  közötti  együttműködési
szándéknyilatkozat aláírására 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Felkéri  Pfliegler  Péter  alpolgármester  urat,  hogy  szóbeli
kiegészítését tegye meg.

Pfliegler Péter:  2014.  augusztus  20-án  került  sor  a  megújult  Diósgyőri  Vár  átadására.  A Vár
rekonstrukciója eddig sikeres volt, melynek hatására idén szeptemberig több mint 107 ezer látogató
kereste fel. Ez az adat alig marad el a 2015. évi eddigi rekord látogatószámtól. Bízik benne hogy az
év hátralévő részében a tavalyi  rekordot  is  sikerül  túlszárnyalni.  A Vár környezetének további
fejlesztése  mindenki  számára  kiemelten  fontos.  Korábbi  döntés  alapján  a  külső  vár
rekonstrukciójához  kapcsolódóan  már  benyújtották  a  pályázatot.  A  fejlesztéshez  kapcsolódó
korábban  kiválasztott  16  ingatlanból  14  esetében  megtörtént  a  szerződéskötés,  az  adás-vételt
minden partner számára kedvező feltételekkel sikerült megoldani. Újabb 7 ingatlan megvásárlása
szükséges,  amely  biztosíthatja  majd  a  vár  körbejárhatóságát  kerékpárral,  gyalogosan  és
csillapítottan gépjárművekkel a mentők, valamint a rendőrség számára. Parkolóhelyek kialakítását
is biztosítják majd, kettő ingatlanrész pedig a várárok biztonságos megépítéséhez lesz szükséges.
Az  összesen  9  ingatlan  megvásárlásának  költsége  a  Nemzeti  Forrás  2016.  évi  keretéből
biztosítható, amelyet a Modern Városok Szövetsége, Modern Városok Program Bizottsága jóvá is
hagyott,  így a  szerződések megkötésére  rövid  időn belül  sor  kerülhet.  Ez  a  fejlesztés  a  város
számára egy újabb 400 millió forintos támogatási keretet biztosít.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megköszöni  alpolgármester  úr  szóbeli  kiegészítését.  Kéri  az
előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjának ismertetését.
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Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: többségében támogatta a meghívó szerinti

2. napirend elfogadását.
• Pénzügyi Bizottság: egyhangúlag támogatta a meghívó szerinti 2. napirend elfogadását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Hubay György: A Perecesi Rendészeti Központ létesítése és a Rendészeti Bizottság megalakulása
szorosan összefügg.  A Rendészet  feladatairól  a  város  közbiztonsági  programjairól  már  többen,
többször is beszéltek részletesen, de úgy gondolja nem árt feleleveníteni. Az országban Miskolcon
elsőként alakult meg 2013-ban az Önkormányzati Rendészet, amely önálló költségvetési szervként
működik  és  munkáját  eddig  nagyon jól  végezte.  Létrejött  a  seriff  rendszer,  amelynek seriffjei
minden  körzetben  a  képviselőkkel  együttműködve  végzik  munkájukat.  A város  közbiztonsági
programjához  szorosan  kapcsolódnak  a  telepfelszámolási  programok  és  a  Salkaházi  Program.
Perecesen  a  Kuthy  Istvánról  elnevezett  iskola  területén  jön  létre  a  rendészeti  központ.
Kitekintésként elmondja, hogy Kuthy István egy ott tanító fizika tanár volt, aki 1988-ban elhunyt.
Munkássága  szakterületén  kiemelkedő  volt.  A  Rendészeti  Központban  tudják  majd  ezentúl
feladatukat ellátni a rendészek, valamint a mezőőrök is. A perecesi központ Pakusza képviselő úr
munkáját is segíteni fogja.  A városvezetés célja, hogy biztonságosabb legyen ez a városrész, a
rendészek  közelebb  kerüljenek  a  lakossághoz  és  gyorsabban  tudják  megoldani  a  felmerült
problémákat.  Reméli,  hogy  a  központ  eredményesen  fog  működni.  Elmondja,  hogy  saját
körzetében  egy ugyanilyen  funkciókkal  bíró  központ  kerül  majd  hamarosan  átadásra.  Ez  egy
folyamat része, amely a lakosság megelégedésére folytatódni fog annak érdekében, hogy Miskolc
az egyik legbiztonságosabb város legyen.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Lakossági megkereséseket kapott, hiszen eddig a Jogi Bizottsághoz
tartozott ez a kérdéskör. Legutóbb egy idősebb úr tett panaszt azzal kapcsolatban, hogy a perecesi
képviselőt alig  lehet  elérni,  vagy ha elérik csak ígérget.  Elégedetlenséget  tapasztalt  a jobbikos
képviselőkkel  és  területekkel  kapcsolatosan.  Közbiztonsági  panaszokra  megoldást  a  helyi
képviselő nem nyújt. Véleménye szerint változtatni kellene a Jobbik és a képviselők magatartásán.
Ez a napirendi pont is bizonyítja, hogy a FIDESZ-KDNP Frakció az, aki valóban érdemi munkát
végez a körzetekben, a közbiztonság megerősítése érdekében. 

Deák-Bárdos Mihály: Köszönetet mond azért, amiért az új bizottság tagjának választották. Úgy
gondolja munkáját hatékonyabban fogja tudni végezni. Saját körzete a város egyik neuralgikus
pontja, így több problémával találkozik, mint képviselőtársai általában. Nagyon örül a Perecesi
Rendészet Központ létrehozásának, így saját körzete szomszédságában lesz még egy olyan egység,
amely segíthet megoldani a bulgárföldi városrész problémáit is. Felgyorsulhat az intézkedési idő,
javulhat  a  kapcsolattartás  a  lakosság  és  a  rendészet  között.  Örül  annak  is,  hogy  jobbikos
képviselőtársa munkáját is segíti majd a központ működése, hiszen a két körzet határa nem mindig
egyértelmű még a lakosok számára sem, így sokan őt keresik meg perecesi problémákkal is.

Szécsényi  Marianna: Csatlakozik  képviselőtársához  és  köszöni  a  Közgyűlés  bizalmát.  Ritka
alkalmak egyike, hogy ellenzéki képviselők egyetértenek abban, hogy a közbiztonság kérdése és a
Bizottság feladata nem csak az épület falain belülre kell korlátozódjon, hanem aktív közreműködő
szerepet kell betöltenie a rendőrség, a rendészet és a lakosság irányába is. Követni kell a feladatok
megoldását  és  megvalósítását  egyaránt.  Köszöni  képviselőtársainak  az  észrevételeit  és
problémafelvetéseit Perecesre vonatkozóan. A Bizottság alelnökeként megígéri, hogy a Bizottság
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kiemelten fogja kezelni Pereces ügyét. 

Soós  Attila:  A  Diósgyőri  Vár  kapcsán  elmondja,  végtelen  öröm  látni,  képviselőként  és
diósgyőriként is a Vár ébredését, ami a városvezetésnek köszönthető. Új funkciót nyert, már nem
csak romként van jelen, hanem lüktető eleven része lett a városrésznek. Szomorú volt látni, hogy
az a körzet, amely évek óra baloldali képviselővel rendelkezik, a baloldali városvezetés alatt nem
tudott kibontakozni. A jelenlegi városvezetés kiemelten kezeli  a körzetet annak dacára,  hogy a
helyi ellenzéki képviselőtől eddig sem kaptak és nem is remélnek segítséget munkájukhoz. Az
elmúlt évek tapasztalata, az elmúlt évek látogatószáma és a fokozott érdeklődés is bizonyítja, hogy
van helye ezen a területen a fejlesztésnek. A Vár vonzereje nem csak a turisztikában, hanem a
támogatottságban  is  megmutatkozik,  kormányzati  és  uniós  források  állnak  folyamatosan
rendelkezésre. 
Pereces  kapcsán  elmondja,  szomorú  volt  látni  a  nyári  bejáráson,  hogy  hat  év  alatt  a  körzet
önkormányzati képviselője nem tudott úrrá lenni az ottani állapotokon és nem volt annyi lobbi
ereje,  hogy  a  körzetet  rendbe  tudja  tenni.  Egy  fontos  dologról  nem  esett  szó  a  területtel
kapcsolatosan. A 2017. évi költségvetés kapcsán gondolni kell arra, hogy mind a közbiztonsági
ponthoz, mind az egyéb karbantartási feladatokhoz elegendő forrás legyen hozzárendelve, mert a
helyi  képviselő  sajnos  képviselő  alapjával  nem  szolgálta  ezeket  a  célokat.  A  2017-es
költségvetésben tehát gondoskodni fognak erről a területről. 

– Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti -

Bartha György:  Soós képviselő urat szeretné emlékeztetni arra, hogy 2007-2008-ban az akkori
városvezetés elindította a vár projektet, amelyre állami és uniós támogatást is kapott. A fejlesztések
az előző városvezetés tervei alapján kerültek elindításra. Véleménye szerint az általa benyújtott
javaslatokat sorra leszavazták a kormánypárti  képviselők. Tudni szeretné, hogy az Evangélikus
Templomnál  melyik  rész  kerül  majd  elvételre.  Hibát  fedezett  fel  az  előterjesztésben,  melynek
javítását kéri. A Tapolcarét 20. szám helyett, amely a térképen meg van jelölve, 12. számot írtak az
előterjesztésbe,  feltételezi,  hogy a  parkoló melletti  terület  kerül  megvételre.  Megkérdezi,  hogy
csak a körbejárhatóság vagy egyéb funkció is indokolja annak a nagy területnek a megvételét,
amelyen jelenleg épületek is vannak.

Dr. Kiss János alpolgármester:  Hangsúlyozza, hogy a szocialista pártnak nem volt köze a Vár
felújításához. Úgy gondolja, hogy minden terv alappillére az, hogy miből lehet finanszírozni, az
akkori  városvezetésnek pedig nem volt  erre  forrása.  A Vár fejlesztése és  annak finanszírozása
teljes egészében 2010 után történt, mikor átvette az ország és a város irányítását a FIDESZ-KDNP
koalíció. 

Badány Lajos: A Jobbik mindig támogatta a város nemzetközi kapcsolatinak bővítését. A Krivij
Rih várossal kötendő együttműködési szándéknyilatkozattal kapcsolatosan kérdések merültek fel
benne. A Dél-Ukrajnában található város egyedüli magyar kapcsolódási pontja egy munkatábor,
ahol  16  honfitárs  lelte  halálát.  Felmerül  a  kérdés,  hogy  Miskolcnak  milyen  feladata  van  a
megállapodásban kiemelt helyen szereplő kitételek kapcsán. Nyilván egy háborús övezetben lévő
város  számára  kitörési  pontot  jelenthet  egy magyar  kapcsolat  az  unió felé,  de mi  a  hozadéka
Miskolc  város  számára  ennek  az  együttműködésnek?  Az  építőipari  együttműködés  mit  takar,
melyik miskolci építőipari cégekre gondoltak? Valószínűsíti, hogy olcsó ukrán építőipari cikkek
árasztják majd el a várost, tönkretéve ezzel a már meglévő helyi termelő vállalkozásokat. Legfőbb
aggálya  a  háborútól  kisemmizett  olcsó  ukrán  munkaerő,  ami  eddig  is  tömegével  árasztotta  el
Magyarországot. Köztudott, hogy Szlovákiában a bérszínvonal már sokkal magasabb mint nálunk,
sőt Románia gazdasága is szárnyal hozzánk képest, egyedül a háborús Ukrajnában alacsonyabbak
a  bérek.  Az  olcsó  ukrán  munkaerő  a  helyi  béreket  is  alacsonyan  tarthatja  és  ez  további
elvándorláshoz vezethet. 
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Közbiztonsági témához visszatérve megkéri Dr. Nánási-Kocsis képviselő urat, hogy legközelebb
Perecessel kapcsolatosan a tényekre hagyatkozzon. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy Miskolcon nem hogy tömegével,
de egyáltalán nincs ukrán munkaerő. Nem érti, mire alapozza képviselő úr azt a feltevését, hogy
Miskolcot  az  Ukrajnából  érkező  olcsó  munkaerő  fogja  nyomás  alatt  tartani.  Ki  szeretné
hangsúlyozni, hogy a KSH által kiadott adatok alapján az országban Miskolc az, ahol a leginkább
emelkedtek  a  munkabérek.  A miskolci  bérezési  folyamatok jó  úton  haladnak,  új  munkahelyek
jelennek  meg,  a  vállalkozók  versengenek  a  jó  miskolci  munkaerőért  és  ez  jobb  bérezést
eredményez majd, akárcsak 2015. évben. Úgy gondolja, hogy nem csak az olcsó munkaerő, de az
olcsó anyagok sem fenyegetik a várost. Ukrajna nem tagja az Uniónak, ezért ezek beáramlása nem
olyan egyszerű. Az uniós piacot jogszabályok védik, ezért képviselő úr aggodalma fölösleges. Az
építőipari  együttműködést  nem  úgy  kell  értelmezni,  hogy  az  ukrán  építőipar  fog  berobbanni
Miskolcra,  hanem  éppen  úgy,  hogy  az  infrastrukturálisan  sérült  háborús  övezetekben  lesz
lehetősége a miskolci építőiparnak megjelenni és ott piacokat szerezni.

Molnár  Péter: Jelen  előterjesztés  csomag  nagyon  jelentős  és  a  KDNP  Frakció  jó  szívvel
támogatja.  A Perecesi  Közbiztonsági  Pont  kapcsán külön elmondja,  hogy a Frakció  üdvözli  a
kezdeményezést. A nyári FIDESZ-KDNP kihelyezett frakcióülés alkalmával is tapasztalták, hogy
valamit mindenképpen tenni kell ebben a városrészben, hogy a polgárok biztonságérzetét növelni
tudják. Egy aspektus miatt különösképpen üdvözli a kezdeményezést, ez pedig az ifjúságvédelem,
amelyre  mindenhol  és  minden  tekintetben  odafigyelnek.  A közbiztonsági  pontok  segítik  az
ifjúságvédelem előrelépését.  Nem szabad megfeledkezni  arról  sem,  hogy pereces  városrészben
működik  az  önkormányzat  nyári  tábora,  amit  a  FIDESZ-KDNP  képviselői  választókerületi
alapjukból többször támogattak. 
A Diósgyőri Vár kapcsán elmondja, különösen nagy örömmel támogatja a Frakció a Vár további
fejlesztéseit. Ahogy alpolgármester úr is elmondta, nagyon nagy öröm volt mindenki számára a
Vár  felújítása,  azok  után,  hogy ténylegesen  több  évszázadig  a  rom csak  pusztult.  A hetvenes
években  régészeti  feltárás  után  2010-ig  sem  állagmegóvás,  sem  fejlesztés  nem  történt.
Elmondható, hogy a Diósgyőr Vár mostanra egy vonzó turisztikai attrakció lett, ami egyértelműen
látszik a látogatottságon. A lovagterem és a kápolna eredeti pompájában tárul a látogatók elé. A
további fejlesztések annyira egyedivé, unikálissá teszik a várat, ami nem csak Magyarország és
Kelet-Közép-Európa, hanem egész Európa vonatkozásában is egyedülálló. Bízik abban, hogy ez
még inkább ide fogja vonzani a látogatókat. Kéri minden felelős képviselőtársát, hogy támogassa
az előterjesztéseket. 

Dr.  Tompa  Sándor: A jegyzőkönyv  számára  jelzi,  hogy  úgy  gondolja,  hogy  a  SZMSZ-el
ellentétesen hívták össze a Közgyűlés mai ülését. Reméli, hogy az önkormányzatokat felügyelő
szervezetek  egyetértenek  majd  véleményével  és  törvénytelennek  minősítik  a  mai  Közgyűlés
összehívását. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Biztosítja  képviselő  urat  arról,  hogy  visszakapja  majd  a
következő  10  másodpercet  melyet  most  elvesz  tőle,  de  azonnal  szeretne  válaszolni  erre  a
megjegyzésre. Hangsúlyozza, hogy nem volt törvénytelen a mai ülés összehívása. Ha Jegyző úrnak
nem hisz, akkor javasolja, hogy kérdezze meg jogász végzettségű volt frakciótársait arról, hogyan
működik Magyarországon a jogrend. Jegyző úr jogi hivatkozása helytálló volt arra vonatkozóan,
hogy amennyiben egy bizonyos határidő munkaszüneti napra esik, akkor a munkaszüneti napot
követő első munkanap az, amikor a joghatások beállnak. Úgy gondolja, hogy Tompa képviselő
úron kívül ezt mindenki megértette elsőre. Visszaadja a szót Képviselő úrnak. Kéri a kollégákat,
hogy az elhasznált 20 másodpercet adják meg Képviselő úrnak a felszólalása folytatásához.
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Dr. Tompa Sándor: Megjegyzi, hogy véleménye szerint több időt használt fel Alpolgármester úr.
A Diósgyőri Várral  kapcsolatosan kaptak reggel egy térképszelvényt,  ami némileg világosabbá
tette  azt,  hogy  mit  terveznek.  Szerencsésebb  lenne,  ha  lehetőség  nyílna  a  megvalósítási
tanulmányok, építészeti tervek megtekintésére, melyek nyilván elkészültek. Lehet, hogy kevesebb
kérdése  lenne  a  polgároknak  és  a  Közgyűlés  tagjainak  is.  Annak  ellenére,  hogy  az  anyag
elkészítésére  volt  elegendő  idő,  pontatlanságokat  tartalmaz.  A  Vár  utca  7.  szám  alatt  az
Evangélikus Paplak található, a 9. szám alatt pedig a volt Evangélikus Iskola, amelyben jelenleg a
Miskolci  Bölcsész  Egyesület  működik.  Szeretné  megtudni,  hogy  melyik  épület  az,  amelyiket
megvásárolni és elbontani kívánják. A Tapolcarét 12. szám milyen módon kapcsolódik ehhez a
projekthez,  mit  szeretnének ott  tenni? Valószínűleg ez is  egy hibás adat.  Fontos lenne a teljes
dokumentáció  megtekinthetőségét  biztosítani.  Ugyancsak  nagyon  fontos  lenne  megismerni
ezeknek az  ingatlanoknak az  értékbecslését.  Korábban ennek gyakorlata  volt  a  Közgyűlésben,
hogy egy ilyen döntéshez kapcsolódóan láthatták az értékbecslést. 

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Több  tekintetben  meg  szeretné  nyugtatni  Képviselő  urat.
Természetesen  most  is,  mint  régen  és  mint  a  továbbiakban  is  így  lesz,  minden  ingatlanjogi
tranzakciót értékbecslés támaszt alá. Így volt  ez a mostani döntésnél is.  Ebben a tekintetben a
korábbi,  törvény  szerinti  gyakorlat  van  érvényben  jelenleg  is.  Nyilván  nem  kerülnek  majd
lebontásra  történelmi  örökséget  viselő  építmények.  A  fejlesztés  tekintettel  van  arra,  hogy
megőrizze azokat a történelmi értékeket, amelyek a várra és környezetére leginkább jellemzőek
voltak a múltban. Történelmi értékek nem fognak pusztulni sőt,  korábban elpusztult  történelmi
értékeket fognak helyreállítani a vár felújítása során. Köszöni Képviselő úr aggodalmát, megadja a
szót Eperjesi Erika képviselő asszonynak. 

Eperjesi  Erika:  A TOP fejlesztéssel kapcsolatosan szeretne örömének hangot adni a Hermann
Ottó  Múzeum fejlesztése  kapcsán,  hiszen  ennek nem csak a  körzetében élők örülnek majd.  A
Múzeum  bővítése  és  a  Kálvária  Kápolna  környezetének  rendezése  révén  egy  új  komplex
élményközpontú  turisztikai  attrakció  jön  létre.  A  Múzeum  jelenlegi  épülete  egy  kétszintes
kiállítótérrel bővül majd, ahol három kiállítási egység kerül elhelyezésre. Az egyik a Barna György
műgyűjtő által  összeállított  Népviseleti  gyűjtemény, a Múzeum képzőművészeti  gyűjteménye a
Kövesi-gyűjteménnyel és nem utolsósorban hazánkban egyedüliként létrejön egy képzőművészeti
hamisítvány kiállítás. Ezen a projekten belül megújul a város egyik emblematikus emléke az avasi
Kálvária, tetején a Golgotával és a XIX. század végén épült neogótikus kápolnával. Ezen fejlesztés
is  elősegíti  a  város  idegenforgalmának további  fellendülését,  egy kulturális  turisztikai  centrum
kialakításával, amely a Népkert és az Avas tengelyén helyezkedik el. 

Dr.  Kovács  László: 2010.  óta  az  új  miskolci  városvezetés  alapvető  célkitűzése  a
munkahelyteremtés  és  az  élhető  város  megteremtése  mellett,  azoknak  a  fejlesztéseknek  az
elindítása, amelyek évtizedes pangás után tudnak most megvalósulni. A TOP fejlesztés kapcsán
kiemel néhány fontosabb dolgot, mint pl. a munkahelyteremtés a Takata érkezésével, és a Bosch
fejlesztésével.  A  városban  12%-ról  5%-ra  csökkent  a  munkanélküliség.  A  közbiztonsággal
kapcsolatos fejlesztések az előzőekben már kifejtésre kerültek. A nagyobb volumenű fejlesztések
közül – amelyek már megtörténtek az első négy, illetve a második két évben – megemlít párat,
mint például a Zöldnyíl Projekt, a tömegközlekedés fejlesztése az új buszok beszerzése által, a
Diósgyőri Vár felújítása, a Lillafüredi Függőkertek, a most kezdődő Stadion felújítás, az Avalon
Park,  a  DVTK  Szabadidőpark,  illetve  a  lillafüredi  Libegőpark.  Ezek  mind  olyan  attrakciók,
amelyek soha nem látott eredményeket produkáltak a városban. A TOP keretén most benyújtott
támogatási kérelmek ismét öt olyan területet érintenek – közel 5 milliárdos beruházást jelentve –
amelyek  külön  is  megérdemelnének  egy  fejezetet,  de  most  csak  párat  emelt  ki.  Az  Eperjesi
képviselő  asszony  által  említett  beruházás,  a  Strand  fejlesztésének  második  üteme,  a  saját
körzetében  megvalósuló  Miskolci  Állatkert  és  Kultúrpark  ökoturisztikai  fejlesztése,  illetve  a
történelmi  Avas  turisztikai  fejlesztése  is  rendkívül  jelentős.  Rendszeresen  kap  lakossági
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megkeresést, nem csak Diósgyőrből, hogy a Vadaspark környezetében lévő játszóterek kialakítása
nem valósult meg eddig. 
Egy  egészen  külön  fejezetet  kell,  hogy  jelentsen  Miskolc  vonatkozásában  a  történelmi  Avas
fejlesztése. Voltak már kezdeményezések a borturizmus fellendítésére, bekerült néhány olyan elem
a fejlesztések közé,  amely az  első  lépcső  lehet  ahhoz,  hogy ez  az  avasi  rész ismét  a  belföldi
turizmus célpontja legyen. Kérdezi ennek kapcsán, hogy a panorámalift konkrétan mit jelentene, és
hogy a borpincék, valamint az Avasi Református Templom felújítása mellett, az Izraelita emlékhely
kialakítása is megvalósul-e majd? A Bormúzeum melletti bemutató és vendéglátóhelyek kialakítása
kapcsán megemlíti,  hogy a legfontosabb a szakszerűség ahhoz, hogy ez hosszú távon Miskolc
borturizmusát egy igazán látványos turisztika célponttá tegye.

Dr.  Tompa  Sándor: Köszöni  Alpolgármester  úr  megerősítését  a  tekintetben,  hogy  az
ingatlanvásárlások  alapját  értékbecslés  jelentette,  de  megismerni  is  szeretnék  ezeket  az
értékbecslési  csomagokat.  Amennyiben  ez  titkos,  akkor  az,  az  általa  sokszor  említett  „mutyi”
gyanúját  veti  fel.  Örömmel  hallgatta  Alpolgármester  úr  hozzászólását  az  újabb  megvalósuló
diósgyőri  fejlesztések kapcsán,  éppen ezért  szeretné megtekinteni  az építészeti  terveket,  illetve
megvalósíthatósági tanulmányokat, amelyekből részletesebben meg tudná ismeri a fejlesztéseket.
Azért  is  kíváncsi,  mert  úgy  gondolja,  hogy  annak  idején  mentora  volt  a  Diósgyőri  Vár
felújításának, hiszen az a 2007-2014-es tervezési időszakban kezdődött  meg az előző kormány
idejében. A sürgősségi 4.  napirenddel  kapcsolatosan nem pontosan érti,  hogy a TOP keretében
benyújtandó támogatási kérelmek kapcsán, miért  kellett a munkaszüneti  napokon is dolgozni a
kollégáknak az anyag összeállításán, és hogy a projektértékelési tanácsnoknak mi a feladata.    

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  Ismételten  elmondja  Képviselő  úrnak,  hogy  a  kollégák
munkanapokon  dolgoztak  az  anyag  összeállításán.  Az,  hogy  szeretne  betekinteni  a  tervekbe,
véleménye  szerint  egy teátrális  kérés.  Elég  régen képviselő  ahhoz,  hogy ismerje  a  képviselők
jogállásáról  szóló  jogszabályokat,  azt  javasolja  képviselő  úrnak,  hogy éljen az ezekben foglalt
jogaival és dolgozzon szorgalmasan a háttérben. Azokat a jogokat, melyeket Képviselő úr kér, a
jogszabályok  már  régen  biztosítják  neki.  Kéri,  hogy  ne  keltse  azt  a  látszatot  a  miskolci
televíziónézőket megtévesztve, mintha a városvezetés kegyein múlna, hogy milyen munkát enged
végezni.  Úgy látja,  hogy Képviselő  úr  munkájának  egyik  tartó  és  alappillére  a  „mutyi”  téma
említése. Hangsúlyozza a korábban elmondottakat, hogy bármely önkormányzat által lebonyolított
ingatlantranzakciót vagyonbecslés támaszt alá, mert ez a vagyonkezelési felelősség lényege, és ezt
a törvény is így írja elő. 

Dr. Nehéz Károly:  A TOP pályázattal kapcsolatosan kiemeli, örül annak, hogy végre láthatta a
pályázati lapot, hiszen ez előtervezésben Tapolca kapcsán ő maga is részt vett. Nagy örömmel vette
tudomásul,  hogy a fő fejlesztési  alapelemek belekerültek a  pályázatba,  például  a  csónakázó tó
rehabilitációja, ahol turisztikai szolgáltatásokat biztosító infrastruktúra és csónakkikötő fog épülni.
A Hejő patak, tehát a Miskolctapolcai út mentén városi tanösvény lesz kialakítva, amely a Hejő-
liget irányába vezet a Szabadidőparkig. A Hejőparton elhelyezkedő terület ma is kedvelt piknikező
helye a lakosságnak, itt vízvételi, főző és pihenőhelyek kerülnek kialakításra, valamint családbarát
megoldásként,  a Hejő élővilágára alapozott  tematikus,  vizes játszótér.  Ezek mellett  megújul  az
Akropolisz Szabadtéri Színpad a Görög Katolikus Egyház közreműködésével. A projekt 7 fázisban
kerül megvalósításra. Amit Tompa képviselő úr nehezményez, hogy nincs a lakosság megfelelően
tájékoztatva,  első körben kötelező feladatként valósul  majd meg, 2017. április  30-ig,  lakossági
tájékoztatók,  konzultációk,  fórumok formájában.  A munkálatok  megkezdése  2017.  év  végével,
befejezése viszont számára megdöbbentő módon 2019. február 28-al van megjelölve. Mivel ez
majdnem  kettő  év,  kéri  a  városvezetést,  hogy  ezt  a  folyamatot  amennyire  lehet  próbálják
felgyorsítani,  ahogyan  a  Bagolyvár  esetében  is  sikerült.  Tapolcán  kiemelten  fontos,  hogy  a
Csónakázó tó ne legyen hónapokig körül ásva, vagy építkezés miatt lezárva, de ugyanez a Hejő-
parkra is igaz.
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Dr.  Kiss  János  alpolgármester: Természetesen  a  fejlesztési  folyamatokat  igyekeznek  minél
hamarabb lezárni, ez a város közös érdeke a tapolcaiakkal együtt.

Pakusza  Zoltán:  Nagyon  örül  a  Perecest  érintő  döntésnek,  amelyet  nyilván  támogatni  fog  a
Frakciójuk is. Úgy gondolja, hogy ma bebizonyosodott, hogy mégis van lobbi ereje, hiszen most
Perecessel  foglalkozik  a  városvezetés.  Alpolgármester  úrral  ritkán  értenek  egyet,  de  azzal  a
kijelentésével, hogy a politikában nem történnek véletlenül dolgok, teljes mértékben. Véleménye
szerint a kormányon lévők mindig azt támadják aki erős, ezért ma azt a következtetést vonta le,
hogy a Jobbik rendkívül erős. Örül annak, hogy a városvezetés figyeli azokat a feljegyzéseket,
fejlesztési terveket, amelyeket évente lead. Azt gondolja, mindegy hogy miért, az a lényeg, hogy a
perecesi embereknek jó legyen. Reméli, hogy ez egy hosszútávon gyümölcsöző együttműködéshez
vezethet.  Soós  képviselő  úrnak  megjegyzi,  hogy  nem hat,  hanem kettő  éve  választották  meg
Pereces  és  a  17.  választókörzet  önkormányzati  képviselőjének.  Furcsának  tartja,  hogy  Soós
képviselő  úr  fogalmaz  meg  kritikát,  hiszen  még  sosem volt  területi  képviselő,  így  nem tudta
bizonyítani,  hogy annak milyen lenne.  Dr.  Nánási-  Kocsis Norbertnek megjegyzi  örül,  hogy a
perecesi körzettel foglalkozik, hozzáteszi, hogy Tetemvár városrészből, ahol szintén nagyon rossz a
közbiztonság, hozzá is érkezett már lakossági megkeresés. 

Dr. Kiss János alpolgármester: Felhívja Képviselő úr figyelmét arra, hogy az előterjesztés témája
nem a Tetemvár, hanem Pereces városrész. 

Pakusza Zoltán: Azért említette, mert véleménye szerint Nánási képviselő úr azzal a területtel is
foglalkozhatna annyit, mint Perecessel. Szeretné ha a Közgyűlésben érdemi vitákat is tudnának
folytatni, hiszen a polgárok ezért küldték őket ide, hogy az adott körzet problémáival érdemben
tudjanak  foglalkozni.  Minden  körzetben  vannak  hibák  és  megoldandó  problémák.  Véleménye
szerint ő eddig konstruktívan állt a fejlesztésekhez, többször kérte, hogy ezekkel kapcsolatosan
tárgyaljanak, úgy érzi sokkal jobb is lehetne az együttműködés, ha a politikai csatározásokat a
kampány idejére hagynák. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab Péter: Véleménye szerint a vagdalkózás nem elegáns és nem illik a miskolci Közgyűlés
munkájához.  Nagyon örül  a  Perecesi  Rendészeti  Központnak.  Valóban ez  azt  bizonyítja,  hogy
Perecesen  van  minőségi  munka  és  ellenzéki  területen  is  lehet  érdemi  munkát  végezni.  Azt
tanácsolja,  hogy más  képviselők  is  lobbizzanak,  és  egyeztessenek  a  városvezetéssel  például  a
Tetemvár esetében is, egy önálló rendészeti központ létrehozása érdekében. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr. Kiss János alpolgármester:  Abban egyet értenek, hogy a lényeg az előrehaladás, hiszen a
rendészeti  politikában a  városvezetés  elköteleződött  amellett,  hogy Miskolcot  szisztematikusan
feldolgozzák a statisztikai középmezőnyből a statisztikák élére. Ennek a munkának egyik állomása
a perecesi központ létrehozása, de ennek létrejötte nem a Jobbik munkájának következménye. Az a
fajta elkötelezettség, és következetesség hozta meg az eredményt, amellyel a városvezetők kiállnak
rendészeti politikájuk mellett.

– Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. -

Földesi Norbert: A testvérvárosi szerződés kapcsán említi,  hogy az elmúlt  években talán ez a
negyedik város, akivel szerződést kíván aláírni Miskolc. A szándéknyilatkozat kapcsán szeretné
javasolni,  hogy  a  decemberi  testületi  ülésre,  az  eddigi  testvérvárosi  kapcsolatokból  származó
eredményekről  készüljön  egy  beszámoló.  Kérdésként  merült  fel  benne,  hogy  a  kelet-ukrajnai
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terrorizmus  elleni  műveletekben  részt  vettek  minőségi  rehabilitációjának  biztosítása  mit  jelent
majd Miskolc vonatkozásában, illetve az előterjesztést megírók gondolatvilágában. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy a testvérvárosi kapcsolatokról
való beszámolás nem feltétlenül közgyűlési hatáskör, hiszen a testvérvárosi kapcsolatok megélése
a hétköznapi  élet  része.  Írásban szívesen tájékoztatnak mindenkit,  mert  szinte  havonta vannak
olyan  rendezvények,  amelyeken  közösen  vesznek  részt,  de  ezek  egyébként  nyilvános,  ismert
adatok. Rehabilitációs kérdéskör azt jelenti, hogy mivel ott az egészségügyi ellátás eléggé hiányos,
fizetnének azért, hogy itt rehabilitálódjanak az ottani sérültek. 

Soós Attila: Az iménti vita kapcsán úgy látja, néhány ellenzéki képviselő még mindig nem egészen
érti miről beszélnek. Pakusza képviselő úrnak megjegyzi az, hogy a város vezetése úgy ítéli meg,
hogy  Perecesen  közbiztonsági  pontot  kell  létrehozni,  Képviselő  úr  munkáját  minősíti.  Azt
gondolja, Képviselő úr nagyon messze van attól, hogy erősnek tekintse magát. Azt amit hat év alatt
a FIDESZ-KDNP Frakció letett  az asztalra a  munkahelyteremés és a közbiztonság területén,  a
miskolciak értékelik. Ez az, ami valóban minősít, nem pedig a médiaszereplés. Nem engedhető
meg, hogy a város bármely területe lemaradjon vagy leszakadjon. Ha a területi képviselő képtelen
a lakosság érdekeit képviselni, akkor azt a városvezetésnek kell.

Pakusza Zoltán: Saját bevallása szerint ő nem szokott a címlapon szerepelni. A Miskolci Naplóba
szinte soha nem tudnak bekerülni és soha nem hívták meg őket a sajtótájékoztatóra sem. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Felhívja  Képviselő  úr  figyelmét  arra,  hogy a  napirend nem a
sajtókommunikációról szól. 

Pakusza Zoltán:  A városnak vannak kötelezően ellátandó feladatai, mint a közbiztonság, amely
Pintér Sándor szerint is állami feladat, azaz a városvezetés feladata. Ilyen még a vízgazdálkodás és
a patakmeder tisztítás is. Ez azért érdekes, mert a Pereces patak mellett hirdeti egy tábla, hogy
svájci-magyar  együttműködés  keretében  300  millió  forintot  fordítottak  természeti  katasztrófák
megelőzésére  a  városban.  Ebben  lett  volna  a  Pereces  patak  tisztítása  is.  Ez  vagy  nem  lett
megoldva, vagy ha igen, akkor alig két év múlva miért kell újra rendbe tenni, miért nem csinálja
meg a vállalkozó garanciában? Ha ez a munkálat valóban megoldható 3 millió forintból – ami
véleménye szerint nem igaz – akkor hol a többi pénz? Korábban két sajtótájékoztató alkalmával is
jelezte, hogy az ott elvégzett munka nem volt megfelelő. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Hangsúlyozza Képviselő úr számára, hogy a rendészeti központról
szóló előterjesztést tárgyalják, amely nem függ össze a patakkal. Elvárható lenne Képviselő úrtól,
hogy jogkövető magatartást tanúsítva a napirendről beszéljen. 

Pakusza Zoltán: Kéri, hogy engedjék felszólalását befejezni.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Képviselő úr ezen kérését megtagadja, felhívva figyelmét arra,
hogy felszólalási ideje lejárt.

Pakusza képviselő úr a háttérben folytatja felszólalását.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Szeretné  tisztázni  az  állami  és  önkormányzati  feladatok
kérdéskörét. Miskolc az az önkormányzat, ahol összesen 20 millió forintot kapnak a képviselők
fejenként egy évre azért, hogy a körzetek helyi sajátos problémáit meg tudják oldani, hiszen ők
ismerik azokat. Önkormányzati feladatként jelenik meg, de ez által allokálja a város ezt a feladatot
a képviselőkhöz. Debrecenben ez az összeg összesen három millió forint. Igaz, hogy 12 millió az,
ami konkrétan ezekre a feladatokra fordítható, de ez még így is négyszer akkora, mint a debreceni.
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Ez  az  önkormányzati  feladat  tehát  Pakusza  képviselő  úr  és  a  többi  képviselő  feladataként
értelmezhető. Ha Képviselő úr lemondana erről a keretéről, akkor az önkormányzat oldaná meg a
problémákat. Ha nem képes teljesíteni ezt a feladatot, akkor jövő évtől az önkormányzat fogja.
Képviselő úr eldöntheti hogyan szeretné. 

Dr. Kovács László:  A TOP kapcsán beszélt a történelmi Avas felújításáról és a szakszerűségről,
melyre itt is felhívná a figyelmet. Alapvető különbséget lát az ellenzéki és a városvezető koalíció
munkájánál,  mert  van egyfajta arányvesztés.  Amellett,  hogy minden politikai párt  azt  szeretné,
hogy a saját politikai elképzelései, filozófiája jutna érvényre, a szakszerűségre is törekednie kell.
Az ellenzéknél ezt nem látja, a szakszerűség csak a városvezetés oldaláról nyilvánul meg a TOP
esetében  is.  Minden  képviselő  a  saját  körzetének  a  problémáit  kell,  hogy  megoldja,  tehát
mindenkinek megvan a maga keresztje. Mikor közbiztonsági központokról beszélnek, akkor az azt
jelenti,  hogy  lesznek  mintaprojektek.  Akkor  lesznek  elégedettek,  ha  ezek  a  mintaprojektek
folytatódnak. Szeretné bejelenteni, hogy a Perecesi Közbiztonsági Pontot követően a város több
területén  is  létrejön  majd  hasonló  közbiztonsági  pont.  Perecesnek megvan a  maga aktualitása,
hiszen  szükség  volt  a  nyáron  egy kihelyezett  frakcióülésre,  melyen  olyan  aktuális  problémák
merültek  fel,  mint  például  a  közbiztonság  kérdése  és  ez  sürgős  beavatkozást  igényelt.
Természetesen ez nem jelenti azt,  hogy máshol nincs szükség ilyen intézkedésre. Meg szeretné
nyugtatni a lakosságot, hogy a közbiztonsági csomag része a jövőben több ilyen pont kialakítását is
tartalmazza. A város vonatkozásában a közbiztonsági csomag részeként a perecesi pont kialakítása
csak az első lépés.

Pakusza Zoltán: Visszatérve korábbi gondolatmenetére elmondja, úgy értelmezte Polgármester úr
szavait, hogy 12 millióból kellene megoldani a választókörzeti faladatokat. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megkéri  Képviselő  urat,  hogy  a  közbiztonsági  csomagról
beszéljen. 

Pakusza Zoltán: A napirend kapcsán megjegyzi, hogy a 15. körzetben akkor abból a 12 millióból
kellene felépíteni a stadiont. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vitát lezárja, megkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy a
felmerült kérdésekre reagáljon. 

Pfliegler Péter alpolgármester:  Az arrogancia és a jogszerűség között nagyon nagy különbség
van. A Diósgyőri Vár fejlesztése kapcsán a korábbi, illetve a jelenlegi szocialista frakció részéről
felmerült kérdésekre válaszolva hangsúlyozza, hogy közhiteles adatokat használtak fel a tulajdoni
lapokról. Azon a bizonyos ingatlanon, Tapolcarét utca 12. szám van a helyszínen. Az Evangélikus
Iskolánál az a bizonyos 504 m2, a Vár felé eső, iskola melletti terület. Az előterjesztésben az is
pontosan  benne  van,  hogy  melyik  telket,  ingatlant,  illetve  résztelket  kívánják  megvásárolni.
Kiemelte  korábban,  hogy 16-ból 14 ingatlantulajdonossal  már sikerült  megegyezni.  Az idén is
lakossági fórumra kerül majd sor november végén, melyről az értesítést megfelelő időben meg
fogják kapni az érintettek.  Most is tárgyalni fognak a tulajdonosokkal,  mert  lehetősége van az
önkormányzatnak arra, hogy meghallgassa a partnerek, a tulajdonosok igényeit. Amennyiben ezek
az  egyeztetések  sikerrel  járnak,  a  kilenc  ingatlan  nagy  részét,  esetleg  mindet  sikerül  majd
megvásárolni. A lakossági fórum nyilvános lesz, szívesen látnak minden jószándékú érdeklődőt. 
Perecest, illetve a svájci projektet illetően elmondja, a Svájcra jellemző pontossággal kellett eljárni.
Magyar  és  svájci  hatóság  egymással  párhuzamosan  figyelte  a  projektet  és  mindent  rendben
találtak. 
Megjegyzi, hogy a „mutyi” szót először itt hallotta egy képviselőtársától, természetesen szó sincs
ilyesmiről. Miskolci cég nyerte a fővállalkozást, és miskolci cég végezte a munkát. 42 millió forint
jutott arra a területre, de nem csak a perecesi patak megtisztítására. Ökológiai és szakfelügyelet
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mellett valósult meg a beruházás. 10 kamaz autónyi szemetet szállítottak el, háztartási hulladékok,
illegális  szennyvízkivezetések  kerültek  megszüntetésre,  és  számtalan  lakóépület  került
visszahelyezésre a telekhatárra az ottani túlépítkezések miatt.  Végezetül megjegyzi, hogy 2014.
július 14-én került sor a projekt záró konferenciájára, amelyen Pakusza képviselő úr is megjelent
és semmilyen felszólalása nem volt. Úgy emlékszik kezet is ráztak és gratulált neki Képviselő úr a
remek munkához. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni Alpolgármester úr kiegészítését, és Dr. Kiss János
alpolgármesternek adja meg a szót. 

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita menetében nem volt arra megfelelő lehetőség, hogy Jakab
Péternek  egy  gondolatára  reagálni  tudjon  részletesebben,  ami  kulcskérdés  az  egész  perecesi
központtal  kapcsolatosan.  Azt  mondta  Képviselő  úr,  hogy nagyon  örül  annak,  hogy a  Jobbik
aktivitása, és munkája kikényszerítette a perecesi rendészeti központot. Felhívja a figyelmét még
egyszer arra, hogy ez nem így van. Ez akkor lenne igaz, ha Képviselő úr bármikor is leírta volna
ezt a tervet konkrétan. Véleménye szerint nem elegendő, ha odáig jut az ellenzék gondolkodása és
tudománya,  hogy  valamit  tenni  kellene.  Hogy  hogyan  kellene  előre  lépni,  illetve  mi  lenne  a
megoldás  azt sajnos már nem mondják.  A kényszerítő erő az a helyzetfelmérés  volt,  és az ott
tapasztalt  körülmények,  melyet  a  FIDESZ  Frakció  Perecesen  végzett.  Emlékezteti  Pakusza
képviselő urat arra, hogy a patakmedrek évente karbantartásra szorulnak. Az elmúlt Közgyűlésen
döntés formájában már megjelent ez a feladat, a költségvetésben nevesített forrással. Az erre szánt
három millió forint pontosan ezt a célt fogja szolgálni, hogy a gondoskodás évről évre visszatérő és
szisztematikus legyen. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A zárt  ülésre  felvett  napirendi  előterjesztések  tárgyalásával
folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el.
Megkéri a vendégeket, a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a felszólalásra jelentkező képviselőknek.

Hozzászólók: 

Deák-Bárdos Mihály: Személyét érintő témában kíván felszólalni, egy, a tavalyi évben történt
lakossági fórum utóéletével  kapcsolatban.  A fórum másnapján,  2015. április  24-én Jakab Péter
képviselőtársa kiadott egy sajtóközleményt, amelyet több országos média is átvett. Azt nyilatkozta,
hogy  sportemberhez  méltatlan  módon,  agresszívan  útját  állta  egy  távozni  készülő,  törékeny,
többgyermekes családanyának. A nyilatkozatban kioktatta arról, szerinte hogyan kell emberként és
sportolóként  viselkedni.  Megjegyzi,  ezeket  a  kijelentéseket  úgy tette,  hogy jelen  sem volt  az
esetnél.  Ezúton  tájékoztatja  Képviselőtársát,  hogy  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Rendőr-
főkapitányság  2016.  október  28-án  az  ügyben  indított  eljárást  bűncselekmény  hiányában
megszüntette.  Ezért  kéri  az  ellenzéki  képviselőtársait,  hogy  a  sunyi,  alattomos  és  szánalmas
politikai játszmáikhoz ne használják fel a sportolói múltját, ne keverjék bele a sportolói mivoltát.
Ahogy  eddig,  ezután  sem  hajlandó  részt  venni  a  politikai  csatározásaikban,  de  ahogy  jó
sportolóhoz illik, ha megtámadják, visszatámad. Ezek után elvárja Jakab Pétertől, hogy kérjen tőle
bocsánatot.  Ne reagáljon,  hanem kérjen bocsánatot.  Ha ezt nem teszi  meg,  akkor embernek is
hitvány. 
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Hollósy András: Felszólalásaiból látható, hogy igyekszik olyan témákhoz hozzászólni, amelyek
valamilyen  szinten  összekötnek  és  nem  elválasztanak.  Deák-Bárdos  Mihály  iménti
gondolatmenetéhez kíván csatlakozni, mint a diósgyőri sportért elkötelezetten tevő képviselő. Az
egy dolog, hogy az országos politikában a Jobbik nem áll a Kormány mellé a haza védelmében,
hogy a helyi  képviselők a  nyugdíjasokat  támadják,  de hogy már sportolókat  is?! Deák-Bárdos
Mihály  négyszeres  olimpikon,  ötszörös  világbajnoki  ezüstérmes,  Európa-bajnok,  sokszoros
magyar  bajnok,  akire  felnéznek  a  gyermekek,  a  diósgyőri  utánpótlás  tagjai,  hiszen  nagyszerű
eredményeket  ért  el.  Megdöbbenve  tapasztalta  az  imént  hallottakat.  Kéri  a  jobbikos
képviselőtársait, a Fidesz-KDNP Frakcióhoz hasonlóan dolgozzanak, ne pedig ócska rágalmakba
menjenek bele, ami már személyeskedés.

Dr. Kovács László: A Fidesz-KDNP-s városvezetés három évvel ezelőtt indította el a Salkaházi
Sára Szociális Programot. A miskolci 60 év feletti korosztály megelégedésére, az érintett polgárok
már harmadjára kapják meg az évi egyszeri 10 ezer forintos juttatást. A program kezdetekor is arra
törekedtek, hogy ezen az egyszeri pénzbeli juttatáson túl más, kulturális és egyéb eseményekkel
szolgálják  ennek  a  korosztálynak  a  kikapcsolódását.  Bejelenti,  hogy ebben  az  évben  ismét  új
elemekkel bővült a program, vonatkirándulással és bükki túrával. Négy alkalommal, több mint 800
miskolci  nyugdíjas  élvezhette  ezt  a  kirándulást,  és  a  visszajelzések  több  mint  pozitívak.  Úgy
kívánták ezt az új elemét a programnak megjeleníteni, hogy valami fiatalkori nosztalgikus esemény
is  legyen.  Kisvonattal  utazhattak  Lillafüredre,  ott  egy  3,5  km-es  túrát  tehetnek  a  hegyekben,
mindehhez egy uzsonnacsomagot is kaptak. Azon túlmenően, hogy a megcélzott korosztály ezt
kifejezetten lelkesen vette  és  használta  ki  a  lehetőséget,  kitűztek  egy újabb célt  is.  Azokkal  a
nyugdíjas  szervezetekkel,  –  függetlenül  attól,  hogy az  önkormányzat  keretein  belül  működnek
vagy sem –  akikkel  folyamatos  a  kapcsolattartás  és  rendszeres  egyeztetéseket  is  folytatnak,  a
véleményüket  meghallgatva  olyan  elemeket  kívánnak  beleépíteni  a  programban,  amelyeket  ők
kértek.  Ebben  az  évben  elindítottak  egy  lehetőséget,  amikor  önköltséges  busz  bérlésére  van
lehetőség. Bíznak abban, hogy az első év tapasztalatai alapján, amikor a kirándulások elindultak,
ez  is  sikeres  lesz  a  következő  évben.  Ez  azt  jelentené,  hogy  a  buszt  500  km-ig  évente  egy
alkalommal önköltségi alapon tudná igénybe venni minden nyugdíjas szervezet. Hangsúlyozza, a
Salkaházi Sára Program működik, a nyugdíjasok megelégedésére. Nem választási kampányfogás,
már  három éve  megy  és  azóta  új  elemekkel  bővül.  Reményeik  szerint  a  következő  évben  is
töretlenül folytatódik, mert a vezetés azon lesz, hogy ez így legyen.

Hubay  György: Néhány  mondatban  szeretné  jelezni,  hogy  a  Pereces  patak  tisztítása  folyik,
hamarosan  a  végére  érnek  a  munkának.  Pakusza  képviselő  úr  említett  egy  bizonyos  svájci
projektet, amely kapcsán szól, árnyékra vetődött Képviselő úr. Elmondja, hogy buldog természetű,
ha kap egy faladatot, annak keményen a végére jár, tette ezt most is. Ez a bizonyos projekt 255
millióról  szól,  45 millió forintos önkormányzati  önrésszel.  A Pereces patak tisztítása 45 millió
forintot emésztett fel, az Északerdő Zrt. végezte ezt a munkát. Ismertet néhány fontos adatot, hogy
30-40 teherautó kommunális hulladékot szállított el akkor a patakból, egy speciális mocsárjáró
géppel  kellett  tisztítani,  mert  másképp  nem  fértek  volna  hozzá,  bizonyos  túlkerítkezéseket
megszüntettek, és ami kiemelten fontos, megszüntették a szennyvízbefolyásokat a patakba is. Eltelt
azóta két év, problémák felmerülhettek. A projekt 2014 júliusában fejeződött be. A szerződést is
átnézte és úgy tudja, hogy Képviselő úr is ott volt az átadás-átvételen, a projekt befejezésénél,
amikor  semmilyen panaszt  nem tett.  Arcátlannak nevezi  azt,  hogy Képviselő úr  megvádolja  a
céget, a projektet és a lebonyolítókat is azzal, hogy hová tették ezt a pénzt. Képviselő úr is kikérte
az anyagot, átolvasta és azt állítja, hogy valahova eltűnt a pénz. Megnyugtatásként elmondja, hogy
rendben volt a projekt. Másik része a dolognak, amit Képviselő úrnak kellett volna elvégeznie,
forszíroznia vagy menedzselnie: a patakmeder-tisztítás, aminek hamarosan a végére érnek. Jövőre
a költségvetésből biztosítanak arra lehetőséget, hogy egy még átfogóbb rendezés létrejöhessen a
perecesiek örömére. Megjegyzi, Képviselő úr is próbálhat segíteni a munkában. 
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Fodor  Zoltán: Az  elmúlt  Közgyűlésen  egy  kéréssel  fordult  Polgármester  úrhoz,  hogy
választókörzetében, az Avas III. ütemében az útburkolati jelek legyenek újrafestve, mert kopásuk,
hiányuk  balesetveszélyes.  Ez  megtörtént,  melyet  ezúton  is  megköszön  Polgármester  úrnak,
Pfliegler Péter alpolgármester úrnak, a Városgazda igazgatójának, Dr. Schweickhardt Gyula úrnak,
valamint az ügyintézőnek, Czurkó Ágnesnek. Megköszöni mindezt a 13875 Avas III. ütemben élő
és az autósok nevében, akik keresztülmennek ezen a területen. Kéri, hogy a jövőben is minden
ilyen gördülékenyen kerüljön elintézésre.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szintén remélni tudja, hogy minden ilyen flottul megy a jövőben
is. 

Bartha György: Két dolog kapcsán kíván kérdést feltenni. Az elmúlt Közgyűlés alkalmával két
kérdést  tett  fel,  azonban  egyikre  sem  kapott  választ.  Egyik  volt  a  Mária  és  Csavar  utcával
kapcsolatos TOP Program. Most is rá kíván kérdezni, van-e már döntés a csapadékvizes részben,
van-e kiírás. 
A másik, amit Jegyző úr is mutat Polgármester úrnak, hogy lakossági kérést tolmácsolt, de nem
kapott arra sem választ, sem e-mailen, sem írásban. Kérdése, hogy miért kell erre várni. A törvény
előírja a 15 napot. A képviselőkkel szemben a törvényességet mindig betartatja Jegyző úr, ami
ilyenkor megbicsaklik. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy 30 nap a válaszadási határidő a
jogszabály szerint. Megjegyzi, Képviselő úr tegnapi nap folyamán megkapta az egyik választ e-
mailben, tehát hamarabb, minthogy lejárt volna a 30 napos válaszadási határidő. Amennyiben ez
lejárt volna, teljes joggal kérheti számon, hogy nem küldték meg számára.

– A FIDESZ-KDNP Frakció elhagyja az üléstermet. -

Jakab  Péter: Kérdése,  hogy Polgármester  úr  hallotta  magát  a  napirend  előtti  felszólalásakor,
komolyan gondolja azt a mondatát, hogy Magyarországon Miskolcon nőnek legjobban a bérek?
Úgy gondolja, hogy ilyesmit olyan valaki mond, akinek elképzelése sincs arról, hogyan élnek ma
Miskolcon a munkából és fizetésből alig megélő munkavállalók. A város lakosságának a 65%-a a
létminimumon tengődik.  Nem véletlen,  hogy a  Jobbik  harmadik  alkalommal  nyújtja  be  azt  a
javaslatot,  amely  azt  kezdeményezné,  hogy  végre  induljon  emelkedésnek  a  miskolciak  bére.
Harmadjára  kezdeményezték  azt,  hogyha  mást  nem,  de  első  körben  legalább  a  nyugat-
magyarországi  bérszínvonalat  érjék  el  miskolci  vonatkozásban.  A  vezetés  erre  a  javaslatra
harmadik alkalommal mondott  nemet.  Eddig az volt  a kifogás, hogy ez nem is önkormányzati
hatáskör,  a  Parlamentben  indítványozzák.  Elmondja,  megtették,  benyújtották  a  javaslatukat  az
Országgyűlés  elé  is.  A Parlament  szakbizottságának  fideszes  többsége  lesöpörte  az  asztalról.
Megjegyzi, nem lepődik meg ezen, mert hogyan is várhatnák el egy fővárosi vagy székesfehérvári
fideszestől, hogy megszavazza a miskolciak bérrendezését, ha ez a saját városvezetésüknek sem
fontos. Hangsúlyozza, itt  van a vezetés óriási felelőssége. Azzal, hogy folyamatosan lesöprik a
kérdést az asztalról, illetve már azt mondják ki, itt minden a legjobb és dinamikusan emelkednek a
bérek,  ezzel  pontosan  a  vezetés  üzeni  azt  a  Kormánynak,  hogy  Miskolcon  nincs  bérkérdés,
mindenki  jól  él.  Nyomatékosítja,  ez  nem igaz,  a  bérszakadék egyre  fojtóbb a  térség  számára.
Érthetetlen  a  számára,  hogy míg  a  jobbikosok ellenzékből  is  vért  izzadnak  azért,  hogy végre
induljon ki a holtpontról a miskolci bérkérdés, addig a vezetés, akik a hatalom teljes tárházával
rendelkeznek, az égvilágon nem tesz semmit. Vonulgatnak, kikapcsolgatják az ellenzéki képviselők
mikrofonját, nevetgélnek és ebből jól megélnek. Tesznek arra, hogy a miskolciak 73 ezer forintért
robotolnak 12 órában és wc-re se mehetnek ki engedély nélkül. Nem érti miért csodálkoznak azon,
hogy fogy a miskolci lakosság. Székesfehérvár azzal hirdeti a városát, hogy náluk magasabbak a
fizetések,  menjenek  hozzájuk  dolgozni.  Erre  az  a  miskolci  önkormányzat  válasza,  hogy
büntetőadót,  építményadót vet ki  azokra,  akiket az alacsony bérekkel elüldöztek.  Ez meglátása
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szerint mindennél többet elmond a vezetés Miskolchoz való viszonyáról. A miskolciak fizetésére
nemet  mondanak,  az  elvándorolt  miskolciak  büntetőadójára  pedig  igent.  Szégyellje  magát  a
vezetés.

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe. -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Azt gondolja, Képviselő úr nem figyelt jól, nem olvasta azokat a
dokumentumokat, amelyekre hivatkozik, mert olyan dolgokat mondott, amelyek nem állják meg a
helyüket. A bérolló nyílás vagy zárás kapcsán elmondja, hogy Budapesten, ahol a legmagasabbak
az átlagbérek, a tavalyi évben KSH adat alapján 3,3%-kal nőtt az átlagbér, míg Miskolcon 6,7%-
kal. Hangsúlyozza, ezt a KSH állítja. Kéri Képviselő urat, hogy olvassa el a KSH adatait és azután
nyilatkozzon.  Megjegyzi,  rendkívül  fontosnak  tartja,  hogy  a  helyi  bérek  felzárkózása  egyre
gyorsabb legyen. Ha Képviselő úr figyelt volna az ülés elején, láthatta volna, hogy megszavazta a
javaslatot. Képviselő úr megírt otthon egy beszédet és most felolvasta anélkül, hogy figyelt volna,
átnézte volna azokat a dokumentumokat,  amelyekre hivatkozott.  Hangsúlyozva kéri,  olvassa el
Képviselő úr a  KSH jelentést,  Miskolcon nőttek 2015-ben a  legjobban az átlagbérek országos
szinten. Úgy véli, ez a mai nap üzenete, hogy elindult Miskolc a felzárkózás útján, és ez tény. 
Megadja a szót Pakusza képviselőnek, kíváncsi, ezt hogyan látja. 

Pakusza Zoltán: Polgármester úr rákérdezése végett elmondja a véleményét. Úgy gondolja, hogy
amit most elmondott,  azt elmondhatta volna egy vitában is, akkor is érvelhetett volna amellett,
hogy nincs szükség a miskolciak fizetésének emelésére. Azonban napirendre sem vették, annak a
lehetőségét sem engedték meg, hogy erről egy képviselői vita kialakuljon a Közgyűlésen, és akkor
még mindig  leszavazhatták  volna,  hogy bizonyos  érvek alapján  nem értenek velük egyet.  Azt
gondolja, hogy legalább beszélhettek volna a javaslatról, de ezt is elvették.
Hubay képviselő úrnak javasolja, hogy jobban nézze át az adatokat. 2014 októberétől a terület
önkormányzati képviselője, tehát senkivel nem rázott kezet az említett rendezvényen. 
Perecesen a Péch Antal és Szentistványi utcák kereszteződésében van egy süllyedés, és ezt már
többször jelezte a Városgazda és a vízművek felé. Ez egy balesetveszélyes helyszín. Kéri, hogy az
idén, amíg az aszfaltozások időszaka tart, ezt csinálják meg.
Közvilágítással kapcsolatos probléma, amelyet szintén többször jelzett az ÉMÁSZ felé, de nem
történt lépés. A Debreceni Márton tér 16–20. szám előtt nem működik a közvilágítás már hosszú
ideje, ahogy a térhez felvezető lépcső tetején sem, ahogy az Erdélyi utca 18. és 22. számnál a
parkolóban sem. Kéri, hogy ez mielőbb oldódjon meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése, hogyha nem volt akkor még képviselő, akkor miért állítja
azt, hogy a svájci beruházás pénzügyileg, illetve szakmailag nem teljesült, miért mond olyanokat,
hogy mutyi volt, hogyha fogalma sincs arról, hogy mi történt. Ott se volt az átadáskor, nem tudja,
hogy mit csináltak ott. 

Dr.  Tompa  Sándor: Minden  bizonnyal  a  négy  munkaszüneti  napnak  köszönhető,  hogy  az
októberben feltett kérdéseire még mindig nem kapott választ, de bízik abban, hogy a 30 napot jól
számolja a jegyző. Azóta is kérdezősködnek a miskolciak, mert rengeteg olyan probléma van, amit
a városban meg kellene oldani. Ilyen kérdés, hogy mi épül Alsó-Hámorban. Jól látszik, hogy az
építkező a Szinva-patakot is elkerítette magának.
Az építményadóról és az azzal kapcsolatos kommunikációs csörte kapcsán kérdése, igaz-e, hogy
építményadó kommandót akar létrehozni a város. Arról szól a történet,  hogy aki nem itt  lakik
életvitelszerűen,  annak majd építményadót  kell  fizetnie.  Megjegyzi,  ezt  valahogy ellenőrizni is
kell. Erre gondolnak, hogy ilyen tervei vannak a Városházának.
Tapolca kapcsán slágertéma, Sztán Anikó után a győri turizmusszakértő 10 milliókért, majd onnan
egy  építészt  is  szereztek  a  miskolci  nyertes  építész  helyére,  most  pedig  Makóról  jön  fürdő
igazgató. Szeretné tudni, hogy miért ez a nagy pörgés Tapolcán.
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Kérdése, mikor tudják meg a Science-titkot, azaz, hogy kiknek a zsebében landolt a 2,5 milliárd.
Ezzel  kapcsolatban kérdése,  igaz-e,  hogy a Kormány felkínált  bedőlt  EU-projekteket  bemutató
múzeumra szóló támogatást a város számára.
Hol vannak azok a nagy intermodális csomópont álmok, a tehermentesítő utak tervei? Közel 1
milliárdért készültek annak idején tanulmányok. 
Csikorog  a  Zöld-Nyíl,  melyet  Kovács  képviselő  úr  mondott  előző  Közgyűlés  alkalmával.
Megjegyzi azóta is csikorognak a Škoda villamosok.
A Bagolyvárról elmúlt  ülés alkalmával is tett  fel  kérdést,  melyet nem pontosan értett  Pfliegler
alpolgármester úr. Elmondja, menjen ki, nézze meg. A két ütemben kihelyezett kijelzők különböző
színűek,  nincsenek  szinkronizálva  sem  az  órák,  sem  a  menetrendek.  Azonkívül  a
kerékpárállványok  több  mint  fél  éve  ott  állnak,  nem  lehet  semmire  használni  őket.  Szeretné
megtudni, mikorra fejeződik be a Bagolyvár-projekt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A vezetés részéről arra kíváncsiak, hogy Képviselő úr részéről a
stand up sorozat mikor zárul le, mert ezt a hozzászólást csak annak tudja értelmezni.

Szilágyi  Szabolcs: Kiss  János  alpolgármester  úr  a  mai  nap  folyamán az  expozéiban többször
magas fokú ornitológiai tudásának adott hangot, amelyben a Jobbik Frakciót többször leverebezte.
Megjegyzi, messziről a sas is verébnek látszik. Nemrég 1 millió forinttal támogatta önkormányzati
képviselőként  az  Avasi  Rendőrörsöt  informatikai  fejlesztések  beruházására.  Nem  lett  volna
kötelessége,  de  fontosnak  találta,  hogy  megtörténjenek  ezek  a  fejlesztések.  Tehát  nemcsak
csiripelnek,  hanem dolgoznak is  az avasi  közbiztonság érdekében.  A konzervatív  héja,  Csöbör
Katalin  az  Avas  Fidesz-KDNP-s  országgyűlési  képviselője  ezzel  szemben  úgy  küzd  a
közbiztonságért,  hogy a Green City program keretein belül befuttatja az avasi bérházak oldalát
zöld növényekkel, mert a zöld szín majd nyugtatólag hat a renitensekre. Kiss János alpolgármester
úr szerette volna a jelenlegi városvezetést rend-pártiként beállítani, erre utalt az, hogy héjaként
aposztrofálta magukat. Megjegyzi, sok közöttük a kakukktojás. 
A  legutóbbi  közmeghallgatás  margójára  elmondja,  hogy  a  Felsőruzsin  utca  21.  szám  előtt
csapadékvíz elvezető kapcsán Polgármester úr egyből a képviselői fejlesztési alappal takarózott, rá
tolva  a  felelősséget.  Mivel  a  városvezetés  eddig  egyszer  sem  egyeztetett  az  aktuális  soron
következő év költségvetéséről a Jobbik frakcióval, ezért csak kósza információi vannak arról, hogy
ezt  a  munkálatot  a  nem  végleges  költségtervezetben  szerepeltetni  kívánják  jövőre.  Az  idei
költségvetésbe  is  módosító  javaslatként  kívánta  beemelni,  amit  a  kormánypárti  többség
leszavazott, és most mégis terítéken van. Sajnálja, hogy az amit februárban mond Polgármester
úrnak, az októberben esik le. Még egyszer kéri, hogy ez a munkálat kerüljön kivitelezésre.

Badány Lajos: Pakusza  képviselőtársa  utak  aszfaltozására  vonatkozó  költségvetési  módosító
indítványait  azzal  az indokolással  söpörte  le  a  Közgyűlés,  hogy az utak aszfaltozása,  illetve a
kátyúzás témaköre a területi képviselő hatáskörébe tartozik. Így most, a polgármesteri útmutatás
alapján szeretné felhívni a martin-kertvárosi  fideszes képviselő figyelmét a helyiek panaszaira.
Több utcában már esnek az ingatlanárak az utak járhatatlansága, illetve a szinte nem is létező utak
miatt. Esőzés idején bokáig álló vízben kell gázolni a járókelőknek. Az utakról a házak alá folyó
víz  pedig  az  ingatlanok  állagát  is  veszélyezteti.  2014-ben  az  akkori  fideszes  képviselő  a
kampányban  megcsináltatta  a  vízelvezetést  egy  adott  szakaszon.  Kiemeli,  nemhogy  nem
megfelelőre,  de  kifejezetten  balesetveszélyesre  sikerült.  Példaként  hozza  fel,  hogy  a  Bodrog
utcában több autó is belecsúszott, így a helyiek kérték ennek az állapotnak a megszüntetését. A
martin-kertvárosiak  minden  évben  ígéretet  kapnak  arra,  hogy  a  következő  költségvetésben
elkülönítenek pénzt erre a problémára, de eddig még semmi sem történt. Rendszeresen fordulnak
hozzá panaszra a Lachner György, Zala, Poprád és Lajta utca lakói az utak járhatatlansága miatt.
Szinten  minden  utca  végleges  megoldást  kérne  már  a  vízelvezetéssel  kapcsolatban.  Kérdése
Polgármester úrhoz és a terület önkormányzati képviselőjéhez, hogy mikor talál meghallgatásra a
helyiek jogos igénye.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy nemcsak Képviselő asszonynak, neki
is szívügye a martin-kertvárosi problémakörök rendezése. Érdemes megnézni a költségvetést, hogy
milyen arányban fordítanak a martin-kertvárosi problémákra forrásokat. A jövőben is kiemelten
figyel a martintelepi kérdésekre. Kéri Képviselő urat, nyugtassa meg azokat, akik hozzá fordulnak,
akik  bizalommal  fordulhatnak  Képviselő  Asszonyhoz  és  hozzá  is,  a  problémáik  megoldásra
kerülnek. 

Barta Gábor: Egy megoldott problémáról szeretne beszélni. Tavaly augusztusban a Hejő utcában
sorozatos csőtörések történtek, ami a lakosságot nagyon nagy mértékben érintette, tekintettel arra,
hogy egy viszonylag idős városrészről van szó. Polgármester úrhoz fordult levélben, aki megígérte
a segítséget, ami megérkezett a MIVÍZ részéről és 2015. október 1-jén elkezdték a gerincvezeték
rekonstrukcióját. Ez a rekonstrukció befejeződött, 324 m gerincvezeték került kicserélésre, nagyon
korszerű  csőroppantásos  módszerrel.  Ez  azt  jelenti,  hogy  az  útburkolatot  nem  kellett  teljes
egészében feltúrni, az egész utca élete folyhatott tovább a megszokott mederben, körülbelül 300 m
bekötővezetéket  is  elhelyeztek,  ami  a  háztartások vízellátását  biztosítja.  Megköszöni  a  MIVÍZ
rekonstrukciós munkáját is, mert az útburkolatot úgy javították vissza, hogy szinte észrevehetetlen.
Köszöni szépen.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a hozzászólást és a Képviselő úr körzetével kapcsolatos
rendezést.

Révész Péter: Egy kérése van a városvezetéstől. A Bársony János utca lakói jelezték, hogy a 27-
29. szám alatt  egy vélhetően vízelvezetési  probléma miatt  óriási csapadékvíz megmaradás van,
amit a közösségi oldalakon már névválasztásra feltettek, hogy elnevezhessék. Kéri a városvezetést,
hogy ezen a területen a csapadékvíz elvezetési problémát szüntessék meg.

Katona Ferenc: A Miskolci Barátság Maraton Szervező Bizottságának a nevében megköszöni
Polgármester úrnak a fővédnökségét, frakciótársainak a képviselői alapjukból nyújtott támogatást,
illetve a Holding tagvállalatainak és frakciótársainak az aktív közreműködést a versenyen. Külön
köszöni a Városgazda, a Közlekedési Vállalat és a Rendészet segítségét. Az eső ellenére több mint
1000-en vettek részt ezen a futóversenyen. Véleménye és a Szervező Bizottság véleménye szerint
is, erre szüksége van a városnak a jövőben is, így számítanak a további támogatásra. 
Megemlíti,  hogy  választókörzetében  az  általa  kezdeményezett  három  beruházás  a  végéhez
közeledik.  Az  egyik  ilyen  a  Bajcsy-Zsilinszky  utcai  zöldsáv  rekonstrukciója,  ahonnan  31  fát
kivágtak és pótolták is. Megjegyzi, a kivágott fák elöregedtek és veszélyesek voltak. 
A  Selyemrét  Bajcsy-Zsilinszky  úti  legforgalmasabb  szakaszán,  mintegy  300  m
járdarekonstrukcióra került sor.
Örömére szolgál továbbá, hogy 1000 m fényfüzért vásárolt, ami majd Advent kezdetekor világítja
a Selyemrét egyik legszebb és legforgalmasabb részét. Reméli, nemcsak ő, hanem az ott élők és
arra járók is örülnek ezeknek a beruházásoknak.

Dr. Simon Gábor: Két közérdekű kérdésben kíván kérdést feltenni és megelégszik azzal, ha 30
napon belül  írásban válaszolnak rá.  Az első kérdése 2010-ig nyúlik vissza,  tavaszra,  amikor  a
Fidesz városi elnöke, országgyűlési képviselőként bejelentette a miskolciaknak, hogy újra indítja a
diósgyőri kohászatot, amelyet néhány 10 ezer szórólapon közzé is tett.  Tisztában vannak azzal,
hogy jó munkához idő kell. Úgy gondolja azonban, hogy több mint hat év távlatában érdeklődhet,
hogyan állnak ezzel a munkával, a mostani tervek szerint mikorra várható a diósgyőri kohászat
újraindítása. Ehhez kapcsolódik, hogy utána eltelt négy év, és 2014-ben alpolgármesteri szinten
miniacélművet  jelentett  be a vezetés,  szintén kampánykörülmények között  a  DIGÉP területére.
Emlékei  szerint  a  rendezvényen az hangzott  el,  hogy 2016-ban ez a  miniacélmű termelni  fog,
állami  segítséggel.  Azóta  is  eltelt  két  év  és  nem  látja  a  termelés  megindulásának  nyomát.
Érdeklődik, hogy áll ez a projekt. Ezzel összefüggésben 2010-ben Dr. Kriza Ákos polgármester
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Rostás főépítész úrral bejáráson volt a diósgyőri kohászat területén. Ekkor bejelentette azt, hogy a
kohászat területét rendezni kell, erre létrehozott egy bizottságot. Megjegyzi, azt sem tudni, hogy ki
ennek a tagja, bár már kérdezte. Írásbeli tájékoztatást kér arról, hogyan áll a kohászat rendezése, ez
a bizottság hat év alatt milyen intézkedéseket tett, milyen változások következtek be, ezzel a több
10 hektárral – ami a város szerves része – milyen jövőbeli elképzelések vannak.
Másik közérdekű kérdése a miskolci salakmotor sporttal kapcsolatos. Amikor a képviselőtársakkal
ott voltak az utolsó salakmotor derbin, akkor arról volt szó, hogy azon a helyszínen megszűnik a
salakmotor sport Miskolcon, de más helyszínt keresnek a lebonyolítására. Az utána való években
néha  felmerült  a  kérdés,  olvashattak  újságcikkeket,  még  Zsiga  alpolgármester  úr  is  többször
nyilatkozott, hogy foglalkozik a kérdéssel, hamarosan meglesz az új helyszín. Eltelt lassan három
év és érdeklődik, hogy sikerült-e az új helyszínt megtalálni, újra indul-e a miskolci salakmotor
sport, mik a tervek ebben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úr rossz helyre címezi a kérdéseit. A miskolci Fidesz
elnökét nem Kriza Ákosnak hívták, így nem érti miért tőle kéri számon mindezt. 
A diósgyőri  kohászat  újraindítása  egy  magáncég  kezdeményezése  volt,  állami  támogatással.
Amikor  a  magáncég  nem  teljesíti  azokat  a  kritériumokat,  amelyeket  szükség  szerint  előír  a
szabályzórendszer, akkor az állam nem fogja támogatni. Itt tartanak jelen pillanatban.
Megjegyzi, napirenden kívül mondja mindezt, hiszen nem lenne kötelezettsége olyan kérdésekre
válaszolni, amelyek nem tartoznak rá.
A DAM  területének  rehabilitációjával  kapcsolatos  kérdésekre  válaszul  elmondja,  elkezdték  a
munkálatokat. Több mint 90 tulajdonosa van a területnek, ami több mint 130 hektár. A főtulajdonos
a  dunaújvárosi  acélmű,  akinek  a  képviselőjével  rendszeresen  egyeztetnek.  Sziszifuszi  munka,
többek között a közművek helyzetét kellett rendezni. Magánközmű ellátása volt a területnek, az
ÉMÁSZ  komoly  munkát  végzett,  átvette  a  szolgáltatást,  lényeges  beruházásokat  végeztek,  a
vízhálózatot már az önkormányzat biztosítja a MIVÍZ-en keresztül. A tulajdoni rendezés irányában
elindultak.  Mindez egy nagyon hosszú rehabilitációs folyamat,  amiből a többségi tulajdonos is
kivette a részét. Érdemes lenne bejárást tenni, megnézni, hány területet rendeztek, előrehaladott
állapotban van azoknak az épületeknek a bontása, amelyek hasznosítása nem megoldható. Egy 130
hektáros területet,  amely hosszú időn keresztül szennyezés alatt  volt,  nem lehet olyan gyorsan
rehabilitálni. Természetesen az a hosszú távú céljuk, hogy szervesen bevonják a város életébe ezt a
területrészt  is,  de  ehhez  minimum  50  milliárd  forintos  forrásigényre  van  szükség,  illetve  a
tulajdonosoktól  arra  a  szándékra,  hogy eladásra kínálják azt  a  területet.  Megjegyzi,  nincs  is  a
városnak olyan forrása, hogy megvásárolja ezeket a területeket. Mindez egy hosszú távú folyamat,
amelynek elindult a rendezése.
A miskolci salakmotor sport helyzete vonatkozásában elmondja, hogy egy klubnak a tulajdonában
van a salakmotor pálya. Reméli a jövő szempontjából is, hogy elkezdik keresni a területeket, illetve
forrásokat.  Az  állam  jelen  pillanatban  is  elég  sok  forrást  biztosít  számos  sportág  számára  a
különböző testületeken keresztül.  Példaként  említi,  hogy a vívók most  kapnak egy jelentősebb
forrást  Miskolcon,  a  birkózó  sport  és  a  futball  sport  egyaránt.  Számos  TAO  forrás  a
látványsportágakhoz  kötődik,  hogy  kiépítse  a  saját  infrastruktúráját.  Kéri,  lobbizzanak,  és
természetesen ha segítséget kérnek, a város odateszi a támogatását melléjük. Ebben is egy olyan
konszenzus lehet a városban, mint ahogy a többi sportág fejlesztésében is konszenzus volt. 

Kovácsné Budai Mária: A választókörzetében lévő fejlesztésekről ad tájékoztatást. Befejeződött a
12 millió  forintos  beruházás,  hat  éve  folyamatosan több utcát  sikerült  leaszfaltozni.  Ebben az
évben a Mecsek, Pilis és a Felmező utcákat tudták rendbe tenni. Úgy gondolja, hogy ez a 12 millió
forint, amit az önkorkormányzattól kap minden képviselő, ez az önkorkormányzat pénze, amit a
képviselőknek szíve joga képviselőként elkölteni. 
Nagy öröm számára,  hogy a  Rendészeti  Bizottság  megalakult.  Választókörzetében  is  van  egy
terület, a Bábonyibérc, amelynek a bontási felmérése folyamatos, bízik abban, hogy a Rendészeti
Bizottság ebben is segítséget tud nyújtani.
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Elmondja, hogy választókörzetében is folyik a Pece-patak, amelynek négy ága is van. Hat évvel
ezelőtt, amikor képviselő lett, első lépése az volt, hogy ezt kitakarítatta, több száz tonna szemetet,
iszapot elvittek. Azóta ennek a takarítása folyamatos. Asszony létére is gumicsizmát húz és ott áll a
patak partján a Városgazda dolgozóival és teszi a dolgát. Nem csak okos ötleteket kell adni, hanem
dolgozni kell, erről szól a képviselői munkakör.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megerősíti Képviselő asszony szavait. Nem egyszer látja, amint
Képviselő  asszony  munka  közben  ellenőrzi  a  takarítást.  Minden  évben  meg  kell  nézni  a
vízfolyásokat, mert ezeknek egyik tulajdonsága, hogy lehordja a hordalékot, így a patak újratelik.
Nem lehet vízszűrőket a patakokra ráhelyezni.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Két dolog kapcsán kért szót. Az egyik a Tapolca és Komlóstető
közötti útszakasz. Nyáron javították a zúzalékos utat, de az eső kimosta, nehéz rajta közlekedni.
Segítséget kér a Városgazdától.
Másik nagy problémájuk a Nádastó és a Sás utca, ahol nincs csapadékvíz elvezetés. A Nádastó
utcában már annyi zúzalékot vittek ki az elmúlt 20 évben, hogy magasabban van, mint a kerítés,
ami egy 24 órás esőzéskor az összes zúzalékot bemossa az eső a kertekbe, az udvarokra. Több
zúzalékot már nem is engednek oda a lakók szállítani emiatt. Már csak ez a közmű hiányzik az
utcában. Ha a csapadékvíz elvezetés ki lenne építve, akkor a képviselői keretéből már ígéretet tett
arra, hogy aszfaltburkolattal ellátja az utcát. Hasonló a probléma a Sás utcában is. Ott valamelyest
aszfaltos az út, de nincs a vízelvezetés megoldva, az udvarokon áll a víz úgy, hogy az ott lakók
nem tudnak közlekedni ilyen esetben.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megvizsgálják a lehetőségeket.

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik.

1. napirend: Javaslat az egészségügyi alapellátási körzetek meghatározásáról szóló rendelet
megalkotására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Az előterjesztés  szerint egy  határozati  javaslatról  és  egy
rendelettervezetről kell dönteniük. Először a határozati javaslatról szavaznak.

A Közgyűlés 20 igen, 5 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-165/314.995/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci  Egészségfejlesztési  Intézet  keretében  működő  6  iskolavédőnői  státusz
2017. január 1. napjával történő megszüntetése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
egészségügyi  alapellátási  körzetek  meghatározásáról  szóló  rendelet  megalkotására”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  akként  dönt,  hogy a  Miskolci
Egészségfejlesztési  Intézet  keretében működő 6 iskolavédőnői  státusz  2017.  január  1.  napjával
megszüntetésre  kerüljön  azzal,  hogy  a  státuszok  megszüntetése  következtében  az  intézmény
dolgozóinak létszáma nem csökken, belső átcsoportosítással valamennyi védőnő foglalkoztatása
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továbbra is biztosított, valamint a megszűnt körzetek ellátási területét és feladatait az egészségügyi
alapellátási  körzetek  meghatározásáról  szóló  rendelet  rendelkezéseinek  megfelelően  a  védőnői
ellátás egyéb körzetei vegyék át.

Felelős:  Alpolgármester
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Egészségfejlesztési Intézet
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Jegyzői Kabinet, Egészségügyi és Szociális Osztály
Határidő:  2016. december 31.

2.  A  Közgyűlés  felkéri  a  Miskolci  Egészségfejlesztési  Intézet  főigazgatóját,  hogy  a
Népegészségügyi Szakigazgatási Szerv felé a működési engedélyek módosításhoz és az Országos
Egészségbiztosítási  Pénztár  Észak-magyarországi  Területi  Hivatala  felé  az  új  finanszírozási
szerződés megkötéséhez szükséges intézkedéseket haladéktalanul tegye meg.

Felelős:  Alpolgármester
Végrehajtásért felelős:  Miskolci Egészségfejlesztési Intézet
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Jegyzői Kabinet, Egészségügyi és Szociális Osztály
Határidő:  2016. december 31.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most döntenek a rendelettervezetről, melyhez minősített többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 20 igen, 5 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta  a  30/2016.  önkormányzati
rendeletét  az  egészségügyi  alapellátási  körzetek
meghatározásáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

2. napirend: Javaslat a Diósgyőri Vár környezetében további ingatlanok megvásárlására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-166/314.996/2016. sz. határozatot

Tárgy: a Diósgyőri Vár környezetében további ingatlanok megvásárlása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Diósgyőri  Vár környezetében  további  ingatlanok  megvásárlására”  című  előterjesztést  és  a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat vagyonáról
és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet  19.  §  (2)
bekezdése  alapján  dönt  arról,  hogy  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a
Diósgyőri Vár fejlesztéssel érintett Miskolc 32838, 33265/1, 33231, 33235, 33233, 33234,
33331,  32556,  33333  hrsz-ú  ingatlanokat,  illetve  ingatlanrészeket  a  MIK  Zrt.  által
meghatározott  értéken megszerezze a  Diósgyőri  Vár továbbfejlesztése érdekében,  azzal,
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hogy  az  ingatlantulajdonosok  részére,  a  vételár  megfizetésén  túl,  az  érintettek
elköltöztetését  és  az  új  ingatlanjuk megszerzéséhez  kapcsolódó ügyvédi  közreműködést
biztosítja.

Felelős: Pfliegler Péter Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: MIK Zrt.
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  határozat  1.  pontjában
felsorolt  ingatlanokat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló
40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet 7. § (3) bekezdése alapján forgalomképes, üzleti
vagyoni  körbe  sorolja,  és  utasítja  a  MIK  Zrt.-t,  hogy  az  önkormányzati  tulajdonba
kerülésüket  követően  gondoskodjon  az  ingatlanok  kezeléséről,  birtokba  vételéről  a
fejlesztési cél megvalósításáig.

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert
a  határozat  1.  pontjában  felsorolt  ingatlanokra  vonatkozó  adásvételi  szerződések
megkötésére, valamint utasítja a MIK Zrt.-t az 1. pontban rögzített ingatlanok esetében az
ingatlantulajdonosokkal  az  adásvételt,  vagy kisajátítást  helyettesítő  adásvételt  megelőző
tárgyalások lefolytatására, valamint az adásvételi, vagy kisajátítást helyettesítő adásvételi
szerződések előkészítésére és az adásvételi  szerződések megkötését követően a változás
ingatlan-nyilvántartásban történő átvezetéshez szükséges intézkedések megtételére.

4. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a
Polgármestert,  hogy azon ingatlantulajdonosokkal szemben,  akiktől adásvételi  szerződés
keretében nem sikerül megvásárolni az ingatlant, kisajátítási eljárást kezdeményezzen az
illetékes Kormányhivatal előtt.

Felelős: Pfliegler Péter Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: MIK Zrt.
Határidő: azonnal, illetve 

a szerződések megkötése tekintetében 2016. december 31.

3. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott Herman
Ottó Múzeum múzeumigazgatói (magasabb vezetői) pályázat kiírására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-167/314.997/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott Herman Ottó Múzeum
múzeumigazgatói (magasabb vezetői) pályázat kiírása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  által  fenntartott  Herman  Ottó  Múzeum
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múzeumigazgatói (magasabb vezetői) pályázat kiírására” tárgyú előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése pályázatot hirdet a jelen határozat
melléklete szerinti tartalommal a Herman Ottó Múzeum (3529 Miskolc, Görgey Artúr utca
28.) magasabb vezetői beosztásának betöltésére, azaz múzeumigazgatói feladatainak ellátására
és elrendeli  a  pályázati  felhívásnak  a  Közszolgálati  Személyzetfejlesztési  Főigazgatóság
internetes oldalán, valamint Miskolc város honlapján történő megjelentetését.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  felhatalmazza  a  polgármestert,
hogy gondoskodjon a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény előírásainak
megfelelő,  a  pályázatok  véleményezését  és  a  pályázók  meghallgatását  végző  bizottság
felállításáról.

Felelős: alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: az 1. pont tekintetében 8 napon belül, 

a 2. pont tekintetében 30 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

4. napirend: Javaslat a Miskolci Belvárosi Óvoda Katowice Sport Tagóvodáját érintő döntés
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-168/314.998/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolci  Belvárosi  Óvoda  Katowice  Sport  Tagóvodájában  (3526  Miskolc,
Katowice  út  33.)  további  1  fő  pedagógiai  asszisztens  álláshely  fenntartói
engedélyezése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci
Belvárosi  Óvoda  Katowice  Sport  Tagóvodáját  érintő  döntés  meghozatalára” című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  jóváhagyja  a  Miskolci
Belvárosi Óvoda Katowice Sport Tagóvodájában (3526 Miskolc, Katowice út 33.) további
1 fő pedagógiai asszisztens álláshely létesítését. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  –  figyelemmel  a  jelen
határozat  1.  pontjában  foglaltakra  –  az  óvodák  2016/2017-es  nevelési  évre  vonatkozó
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alkalmazotti létszámát – az engedélyezett csoportszámok figyelembevételével – a határozat
1. melléklete szerint állapítja meg.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolci Belvárosi
Óvoda  vezetőjét,  mint  a  munkáltatói  jogkör  gyakorlóját,  hogy  az  új  álláshely
vonatkozásában tegye meg a szükséges munkáltatói intézkedéseket.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős  : Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

2. sürgősségi napirend: Javaslat a  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási
Megállapodás módosításának jóváhagyására és a Miskolci Egyesített
Szociális,  Egészségügyi és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint öt határozati javaslatról kell dönteniük.
Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  első
határozati javaslatot és meghozta a 

XII-169/315.004/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény fenntartói és
irányítói feladatainak átvétele

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására és
a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatnak  Közgyűlése  dönt  a  Miskolc  Környéki
Önkormányzati  Társulás  fenntartásban  működő  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és
Gyermekjóléti Intézmény fenntartói és irányítói feladatainak 2017. január 01. napjával Miskolc
Megyei Jogú Város Önkormányzata részéről történő átvételéről.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  felhatalmazza  a  polgármestert,
hogy a Miskolc Környéki Önkormányzati Társulás és Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata
között  megkötendő,  az  intézmény  fenntartói  és  irányítói  feladatátvételről,  a  kapcsolódó
finanszírozási kérdésekről és a feladatátvételhez kötődő munkáltatói intézkedésekről rendelkező
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átadás-átvételi megállapodást aláírja. 

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert az
Intézmény  fenntartói  és  irányítói  jogának  átadásával-átvételével  kapcsolatosan  szükséges
intézkedések megtételére.

4. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a
Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény működési engedélyének
módosításával és a változásoknak a törzskönyvi nyilvántartásban történő átvezetésével kapcsolatos
intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet, a törzskönyvi bejegyzés kapcsán 

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal, a megállapodás aláírására 2017. január 1.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot és meghozta a

XII-170/315.004/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolc  Környéki  Önkormányzati  Társulás  Társulási  Megállapodása
módosításának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására és
a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc  Környéki
Önkormányzati  Társulás  Társulási  Tanácsa  által  2016.  november  3.  napján  a  22/2016.  (XI.3.)
számú  TT határozatával  elfogadott Társulási  Megállapodás  módosítását a  határozat  1.  számú
melléklete szerint jóváhagyja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a
Társulási  Megállapodás,  valamint  a  Társulási  Megállapodás  módosítása  aláírására,  valamint  a
törzskönyvi nyilvántartással kapcsolatos ügyintézésre.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős: Jegyzői Kabinet, a törzskönyvi bejegyzés kapcsán 

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 21 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot és meghozta a 

XII-171/315.004/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és Gyermekjóléti  Intézmény  Alapító
Okiratának módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására és
a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:
1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  jelen  határozat  1.  számú
melléklete  szerinti  tartalommal  jóváhagyja  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és
Gyermekjóléti Intézmény  Alapító Okiratának módosítását, egyúttal jóváhagyja a módosításokkal
egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okiratát a jelen határozat 2. melléklete szerinti tartalommal.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert az
Alapító Okirat, valamint az Alapító Okirat módosítása aláírására és a törzskönyvi nyilvántartásba
vételhez szükséges intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért     felelős: Jegyzői Kabinet, a törzskönyvi bejegyzés kapcsán Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 8 napon belül

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a negyedik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  negyedik
határozati javaslatot és meghozta a

XII-172/315.004/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény magasabb
vezetői álláshelyére vonatkozó döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására és
a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a  Miskolci Egyesített Szociális,
Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény intézményvezetői  feladatainak  átmeneti  ellátására
Földessy  Juditot  (an:  Losonczi  Sarolta,  szül.:  Mátészalka,  1966.07.21,  lakcím:  3529  Miskolc,
Bezerédi  u.  3.) jelöli  ki,  aki  2017.  január  1.  napjától  az  eredményes  pályázati  eljárás  során
kiválasztott intézményvezető megbízásáig köteles ellátni megbízott intézményvezetői feladatait. A
Közgyűlés  felkéri  a  Polgármestert,  hogy gondoskodjon a  kapcsolódó munkáltatói  intézkedések
megtételéről.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal,  illetve  a  munkáltatói  intézkedések  

megtétele tekintetében 2016. december 20.

2. A Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a  polgármestert, hogy
gondoskodjon a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény, valamint annak
végrehajtásáról szóló 257/2000. (XII.26.) Korm. rendelet előírásainak megfelelő intézményvezetői
pályázat kiírásával kapcsolatos intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal, illetve 2017. június 30.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek az ötödik határozati javaslatról.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal,  3 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  ötödik
határozati javaslatot és meghozta a

XII-173/315.004/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolci Egyesített Szociális, Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény fenntartói és
irányítói feladatainak átvételéhez kapcsolódó vagyongazdálkodási döntések 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta „Javaslat a Miskolc
Környéki Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodás módosításának jóváhagyására és
a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézménnyel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a Miskolci
Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti  Intézmény  fenntartói  jogának  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  részére  történő  átvételével  egyidejűleg  jelen  határozat
mellékletében  rögzített  és  a  Miskolci  Egyesített  Szociális,  Egészségügyi  és  Gyermekjóléti
Intézmény használatában álló vagyonelemek nyilvántartási értéken a Miskolci Egyesített Szociális,
Egészségügyi és Gyermekjóléti Intézmény tulajdonába kerüljenek.

2. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatnak Közgyűlése felhatalmazza a  polgármestert  a
határozat 1. pontja szerinti vagyonátadási szerződés aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. december 31.

/A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi./
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3. sürgősségi napirend: Javaslat Perecesi Rendészeti Központ létesítésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-174/315.005/2016. sz. határozatot

Tárgy: a Miskolc 35288/1 hrsz-ú ingatlanon található 78,3 m2 alapterületű önálló épület 58,6
m2 nagyságú  épületrészének  Miskolci  Önkormányzati  Rendészet  részére  történő
használatba adása Rendészeti Központ kialakítása céljából

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat Perecesi
Rendészeti Központ létesítésére” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  az  Önkormányzat
vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati
rendelet 12. § (1) bekezdése, valamint 12. § (3) és (6) bekezdése alapján  a Miskolc
35288/1 hrsz-ú ingatlanon található 78,3 m2 alapterületű önálló épület 58,6 m2 nagyságú
épületrészét a Miskolci Önkormányzati Rendészet részére 2016. november 15. napjától
határozatlan időre szólóan, térítésmentesen – a felmerülő rezsiköltségek, valamint az
önálló közüzemi fogyasztásmérők, almérők kialakítása költségének viselése mellett –
használatba adja a Miskolci Önkormányzati Rendészet, mint önkormányzati alapítású
költségvetési  szerv  által  ellátott  önkormányzati  közfeladat  -  települési  közbiztonság
biztosítása keretében Rendészeti Központ kialakítása - ellátásának biztosítása céljából.

2. Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  utasítja a MIK Zrt.-t  a
jelen határozat  1.  pontban rögzített  tartalommal – figyelemmel a nemzeti  vagyonról
szóló  2011.  évi  CXCVI.  törvény  rendelkezéseire  -  a  használati  megállapodás
megkötésére.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: MIK Zrt.
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: az 1. pont tekintetében azonnal

a 2. pont tekintetében november 14.

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Terület-  és  Településfejlesztési  Operatív  Program  (TOP)
keretében  benyújtott  támogatási  kérelmekről  szóló  tájékoztatás
elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a
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XII-175/315.006/2016. sz. határozatot

Tárgy: Tájékoztatás  a Terület-  és Településfejlesztési  Operatív Program (TOP) keretében
Társadalmi  és  környezeti  szempontból  fenntartható  turizmusfejlesztés  című
támogatási felhívásra benyújtott támogatási kérelmekről

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Terület-
és Településfejlesztési Operatív Program (TOP) keretében benyújtott támogatási kérelmekről
szóló tájékoztatás elfogadására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi a Területfejlesztési
Operatív  Program  (TOP)  keretében  Társadalmi  és  környezeti  szempontból  fenntartható
turizmusfejlesztés  című  támogatási  felhívásra  benyújtott  támogatási  kérelmekről  nyújtott
tájékoztatást.

Felelős: Alpolgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

5. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  és  az  ukrán
Krivij  Rih  Város  Önkormányzata  közötti  együttműködési
szándéknyilatkozat aláírására 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés 17 igen, 0 nem szavazattal,  8 tartózkodás
mellett elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot és meghozta a 

XII-176/315.007/2016. sz. határozatot

Tárgy: Együttműködési szándéknyilatkozat aláírásának jóváhagyása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a javaslat  „Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzata  és  az  ukrán  Krivij  Rih  Város  Önkormányzata  közötti  együttműködési
szándéknyilatkozat aláírására” című előterjesztést, és a következő határozatot hozza.

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése a  határozat  melléklete  szerinti
tartalommal  jóváhagyja a Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata  és az ukrán Krivij Rih
Város Önkormányzata között kötendő együttműködési szándéknyilatkozatot.

A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a szándéknyilatkozat aláírására. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal, 

a szándéknyilatkozat aláírása tekintetében 2016. november 24.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Csiszár Miklós jegyző úr közel hat éve szolgálja Miskolcot,  a
Miskolci Önkormányzatot.  40 évnyi közszolgálat  után úgy döntött,  hogy nyugdíjba vonul és a
következő  testületi  ülésen  már  nem  ő  fog  ott  ülni  a  pulpituson.  Nagyon  köszöni,  hogy  egy
viszonylag  kritikus  időben  elfoglalta  Miskolc  város  jegyzői  székét  és  segítette  őket,  az
önkormányzatot,  a  képviselők  munkáját,  a  Közgyűlést,  az  egész  intézményt  az  átalakítások
sorozatában. Mindig a munkát kereste, mindig támogatta őket hasznos tanácsaival. Megköszöni az
áldozatos munkáját és aktív nyugdíjas éveket kíván. Kéri, hogy fogadjon el egy kis emléket, amely
az irodáját mutatja meg, külső nézetből, valamint egy üveg finom tokaji nedűt. 

Dr.  Csiszár Miklós  jegyző: Megragadja  az  alkalmat,  megköszöni,  hogy együttműködhetett  a
Közgyűléssel,  Polgármester  úrral,  illetve  hogy  szolgálhatta  a  miskolci  lakosokat.  Nem sokan
tudják, de rendszerváltás óta jegyző, mindig is közszolgálatnak tekintette, feladatnak és munkának
ezt a beosztást. Igyekezett a legjobb tudása szerint végezni. Eljött az az idő, hogy átadja a stafétát.
Polgármester úr kiírta a pályázatot, ahogy a jelenlegi jogszabályok ezt előírják, ő dönt majd az
utódja  személyéről  is.  Rendkívül  felelősségteljes  az  a  munka,  amit  végeznek,  kívánja,  ehhez
legyen sok erejük, legyenek sikeresek benne. Az itt töltött közel hat év alatt úgy érzi,  ennek a
Testületnek sikerült valamit letenni az asztalra, Miskolc komoly fejlődés útjára lépett.  Kívánja,
hogy ezt a munkát vigyék tovább nagy sikerrel, jó egészséggel és kitartással.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megköszöni  Jegyző  úr  szavait.  Még  egyszer  aktív  nyugdíjas
éveket kívánnak még nagyon hosszan.

Bejelenti, hogy mai munkájukat befejezték, amelyet megköszön. 
Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy várhatóan a következő ülésre 2016. december 8. napján kerül sor.
Az ülést 11 óra 5 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester 
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